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София и Созопол - с най-високи данъци
През тази година в страната има 34 увеличения на сградния

налог и 23 намаления на ставките за автомобилите. Увеличени-
ята обаче не водят до осезаемо повече приходи.

Стр. 2

БСП поиска ИТН
да оттегли Илиев

БСП поиска ИТН да от-
тегли кандидатурата на
Петър Илиев за вицепреми-
ер и министър на вътрешни-
те работи. В противен слу-
чай партията няма да под-
крепи проектокабинета на
Слави Трифонов утре в пле-

нарна зала, обяви Корнелия
Нинова след заседание на
Изпълнителното бюро и на
ръководството на парламен-
тарната група. Причината е
скандалното телевизионно
интервю на Илиев.

“Винаги сме заявявали, че

Партията на Слави Трифонов се ангажира
писмено пред социалистите за 57 политики

съставът на МС е отговор-
ност на мандатоносителя и
не се пазарим за постове и
министри, но изявлението на
кандидата за вътрешен ми-
нистър е смущаващо”, заяви
Нинова. Тя благодари на
ИТН, че са изпълнили усло-

вието на БСП да поемат
писмен ангажимент за 57
конкретни политики.

Слави Трифонов в изяв-
ление във фейсбук даде да се
разбере, че няма намерение
да смени Илиев.

де ли 15 септември или не иде?
За това се питат всички, чието
битие е тясно обвързано с обра-
зователната система. Родителите
искат да знаят ще имат ли децата
им нормален обучителен процес в
класните стаи или отново ще за-
почне мъчението на дистанцион-
ното кибичене на подрастващите
пред компютърния екран.

Учениците по традиция значи-
телно по-рядко и по-малко се
вълнуват от приближаването на
учебната година. И биха предпо-
чели 15-и да е не септември, а...
ноември. И накрая идват учители-
те, които са основен фактор за
наличието и качеството на обра-
зованието - онези, без които няма
как да тръгне ни присъствена, ни
дистанционна форма на обучение.

В процеса на цялото това
очакване изскача станалата
мръсна дума “ваксина”, която се
оказва още по-презряна сред учи-
телското съсловие. Голяма част от
него не само не я приема добро-
волно, но е готово за бунт, ако
правителството рече да го задължи
да си я постави (стр. 2). Синди-
кално проучване без претенции за
представителност показва силно
обезпокоителни резултати, според
които всеки втори учител е готов
на стачка, а всеки трети - на друг
вид протест, при евентуално
задължително въвеждане на вакси-
нация в системата.
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Лудогорец

и Олимпиакос

в битка

за 5 млн. евро
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15 ñåïòåìâðè?

Деси ВЕЛЕВА

Кольо Колев:
Нови избори
са неизбежни
при всички случаи

Болници

са глобени

с 4,4 млн. лева

за 6 месеца

Излезе първата
история
на българското
изкуство
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Стр. 3

В арт център за млади художници и културно предприемачество ще се превърне недовършената
сграда на “Софийски арсенал - музей за съвременно изкуство”. Новата концепция представиха
министрите на културата проф. Велислав Минеков и на икономиката Кирил Петков
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СНИМКА БГНЕС

Завръщането на
Америка е бягство
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Задължителна ваксинация ще
изкара учителите на стачка
Работещите в образованието са готови да искат оставките на президента и премиера,
ако ги принудят да се имунизират, сочи проучване на КТ “Подкрепа”

Национално, но непредста-
вително, проучване на синди-
кат “Образование” към КТ
“Подкрепа” показва силен от-
пор срещу евентуална
задължителна ваксинация от
страна на учителите. Те са
готови на стачки, протести и
искания на оставки. Препода-
вателите определят такова по-
литическо решение като безу-
мие. Единственото решение,
което посочват от гилдията
като начин за справяне с пред-
стоящата вълна от КОВИД-19,
е държавата да осигури без-

платни ежемесечни тестове за
антитела на учители. Това мне-
ние обаче застъпва едва всеки
трети участник в проучването.

Над 93 на сто от учителите
са категорични, че не биха под-
крепили задължителни ваксини
на работещите в просветната
сфера. Още повече заявяват, че
платен двудневен допълните-
лен отпуск не би ги стимули-
рал. Почти всички преподава-
тели отговарят, че не биха се
ваксинирали дори и за 500 лева
финансов бонус. Половината
са готови на стачка при

задължително ваксиниране, а
още 34 на сто ще се включат в
протести. Близо 76 на сто биха
поискали оставката на прези-
дент или премиер.

Синдикатът настоява за де-
политизация на мерките и ре-
шенията за затваряне на обра-
зователни институции. “Нека
българските ученици да не
бъдат отново големите
потърпевши от политическите
решения за повсеместно затва-
ряне на училища и детски гра-
дини. Нека преминаваме в дис-
танционно обучение при 30%

болни ученици и учители”,
призовават синдикалистите.

Според проучването
българските учители са с най-
голям процент ваксинирани -
41%, като се посочва средно
19% за страната. “Това поста-
вя българските педагози като
лидери в процеса по ваксина-
ция и показва тяхната активна
гражданска позиция”, пишат
от синдикат “Образование”.

Само преди дни от МОН из-
лязоха с позиция, според която
образователната система изо-
става сериозно по линия на вак-

синацията, а нивата на покри-
тие в детски градини и училища
са ниски. Затова от МОН смя-
тат, че системата се готви да
посрещне нова вълна недо-
статъчно защитена. В почти 2/
3 от училищата ваксинираният
педагогически и непедагогичес-
ки персонал е под 30%, сочат
официалните данни.

От Столичната община обя-
виха, че мобилни екипи за вак-
синация ще са на разположе-
ние от 1 септември да имуни-
зират екипите на училищата в
София на място.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Протестиращи се събраха пред Министерството на земеделието
и храните и отправиха призив за спирането на международния транспорт
на живи селскостопански животни в тежки условия

Заради ограничено финансиране на фонд “Научни из-
следвания” млади учени и докторанти показват слаб инте-
рес към конкурсите за научни проекти. Няма достатъчно
средства, за да обезпечи и развива научните изследвания в
страната, е заключението на МОН от годишния доклад за
дейността на фонда за 2020 г. През миналата година за
проекти са дадени 26,4 милиона лева, което е с 3 милиона
по-малко от предходната. Проблем е и това, че кабинетът
е отпускал допълнителни средства за нови конкурси на
части, вместо те да са заложени в годишния бюджет. Това
е довело до забавяне при процедурите и до провеждане на
конкурсите в съкратени срокове. Недофинансирани са били
и част от проектните предложения. Малките суми не са
позволили закупуване на необходимата апаратура и осигу-
ряване на достатъчно средства за възнаграждения на члено-
вете на научния екип.

Бюджетът на ФНИ се разпределя в няколко конкурсни
процедури, като 12 милиона лева са за фундаментални на-
учни изследвания, а половината от сумата е за вече започ-
нали проекти от 2017 и 2018 г. За 2020 г. са отпуснати
допълнително 3,1 милиона лева за фундаментални научни
изследвания, свързани с пандемията от КОВИД-19. За на-
учни изследвания на млади учени са разпределени 825
хиляди лева.

Бобов дол може да оста-
не без помещения за Спеш-
ния център. В момента той
се намира на партерния етаж
на закритата преди десетина
години общинска болница.
Помещенията обаче са про-
дадени на търг и вероятно
ще бъдат използвани за скла-
дове. Те са купени от бизне-
смен от Радомир, с когото
кметът на Бобов дол Елза
Величкова е поискала среща.
Един от вариантите е Спеш-
ният център да остане и об-
щината да плаща наем. Дру-
гият е да се търси ново мяс-
то отново под наем.

Общината алармира за
проблема в началото на го-

Н а ц и о н а л н а т а
здравноосигурителна
каса е глобила болни-
ци с 4,4 милиона лева
за половин година,
като най-много нару-
шения са открити в
област Видин. Там
всяка пета проверка е
завършвала с конста-
тирани нередности.
Най-много глоби са
наложени в София -
една четвърт от цяла-
та сума. Големи нару-
шители има и в Бур-
гас, Сливен и Благо-
евград, а най-корект-
ни са в Силистра,

МОН: Парите за наука
не стигат, младите
нямат интерес

Спешният център
на Бобов дол остава
на улицата

дината, но оттогава всички
търгове за продажба на бив-
шата болница се провалят. С
имуществото се разпорежда
синдик. Проблемът нямаше
да го има, ако здравното ми-
нистерство беше осигурило
необходимото финансиране
за изграждането на нов Спе-
шен център, за което общи-
ната е отредила терен преди
повече от две години, комен-
тират от общината.

За здравето на 9000 чо-
века от общината се грижат
единствено спешните меди-
ци и няколко лични лекари.
Спешният център работи 24
часа с един лекар, медицин-
ска сестра и шофьор.

Болници са глобени с 4,4 милиона лева,
Видин с най-много нарушения

Враца и Ловеч.
НЗОК е прекрати-

ла договорите на 17
лечебни заведения по
различни клинични
пътеки и процедури.
Основните причини
са липсата на необхо-
димия брой специали-
сти или нужната апа-
ратура за лечение,
както и отчитането на
фиктивна медицинска
дейност. Друга при-
чина за прекратяване
на договор е липсата
на 24-часово обслуж-
ване.

Заради нарушение

само в един случай с
отчетена, но не-
извършена дейност е
прекратен договорът
на областната болни-
ца в Сливен по хирур-
гична пътека за уши,
нос и гърло. Болница-
та “Иван Рилски” в
Козлодуй е с прекра-
тен договор за пътека
за интензивно лечение
на коматозни състоя-
ния, защото не
изпълнява изискване-
то да осигурява 24-
часово обслужване.

Сред най-честите
нарушения, които

НЗОК е открила в
болниците, са неспа-
зени критерии за при-
ем и изписване на па-
циенти. В други слу-
чаи лечебните заведе-
ния не са извършили
всички диагностични
и терапевтични про-
цедури от клиничната
пътека. Повторните
хоспитализации в
рамките на 30 дни по
една и съща пътека,
както и отсъствието
на пациенти по време
на внезапен контрол
също са сред честите
нарушения.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Íå ìîæå äà ñå ïîâåðè
óïðàâëåíèåòî íà
äúðæàâàòà íà õîðà,
êîèòî áèõà ñå ñòðàõóâàëè
äà ðàáîòÿò èëè íÿìàò
íóæíàòà êîìïåòåíöèÿ.
Ñèëîâèÿò ìîäåë íà
óïðàâëåíèå ñå ðåöèêëèðà
è òîâà å òðåâîæíî

Проф. Валери Стефанов,
литературен историк и критик,

преподавател в СУ

Ако т.нар. партии на протеста не под-
крепят кабинета на “Има такъв народ”,
това ще е предателство, нов вот и радост
за ГЕРБ, написа във фейсбук лидерът на
ИТН Слави Трифонов. Според него под-
крепата за кабинета от “Демократична
България” и “Изправи се.БГ! Ние идваме!”
е “повече от логична”. Той изреди общите
неща с тези две формации - изтриване на
модела ГЕРБ, съдебна реформа и премах-
ване на специализираните съд и прокура-
тура, внасяне в ЕК на Плана за възстано-
вяване и устойчивост, преизчисляване на
пенсиите, здравната реформа и подготов-
ката за нова КОВИД-криза, по въпроси за
земеделието, образованието и фискалната
политика. “Ако партиите на протеста не
гласуват правителството на ИТН, причи-
ната няма да е несъгласие по някой от
изброените казуси, а някаква друга. Но ре-
зултатът ще бъде спиране и забавяне на
всички реформи, обективно погледнато -
предателство от страна на партиите”, за-

Новият главен секретар на
МВР няма да е политически за-
висим, не бива да допуска ве-
домството да е обслужващ пер-
сонал на прокуратурата и да се
поставя знак на равенство меж-
ду протестиращи и престъпле-
ние като държавна измяна. Това
заяви вътрешният министър
Бойко Рашков при официално-
то представяне на новия главен
секретар на МВР Петър Тодо-
ров. Тодоров бе назначен с пре-
зидентски указ миналата седми-
ца, а преди това временно ръко-
водеше пловдивската полиция.

Рашков представи Тодоров
като човек с опит в МВР, който
“не е от калинките”. Той има
задача стриктно да спазва зако-
на, без да служи на партиите,
без да стои до главния проку-
рор, когато той дава изявление,

Ростислава ИВАНОВА

БСП призовава “Има
такъв народ” да преосмисли
и да оттегли кандидатурата
на Петър Илиев за вицепре-
миер и министър на вътреш-
ните работи. Това обяви
председателят на партията
Корнелия Нинова след засе-
дание на Изпълнителното
бюро и ръководството на
парламентарната група. Като
причина тя посочи “смуща-
ващо” телевизионно интервю
на Илиев, което бе първата

БСП иска ИТН да оттегли
Петър Илиев
„Има такъв народ” изготви писмено споразумение с
левицата по 57 конкретни политики, заяви Корнелия Нинова

му публична изява. “Винаги
сме заявявали, че съставът на
МС е отговорност на манда-
тоносителя и че ние не се
пазарим за постове и не
предлагаме министри. Но
изявлението на кандидата за
вътрешен министър е смуща-
ващо”, заяви лидерът на со-
циалистите. На въпрос дали
това означава, че ако не от-
теглят номинацията му, ПГ
на “БСП за България” няма

да подкрепи проектокабине-
та на ИТН, тя отговори по-
ложително. Независимо дали
Илиев ще влезе в проектока-
бинета, окончателното реше-
ние на БСП “за” или “про-
тив” него ще бъде взето днес
от Националния съвет.

Нинова благодари на ИТН
за извървения труден път -
от това да не искат разгово-
ри до изпълненото от тях
условие на БСП да поемат
писмен ангажимент за кон-

кретни управленски полити-
ки. Тя показа изпратения от
партията на Слави Трифонов
документ от 6 страници с 57
конкретни политики. “Този
ангажимент е факт и чака
нашия подпис. В него има
всички наши предложения,
които залегнаха, включител-
но с корекциите, които по-
искахме. Те са нанесени до-
бронамерено от ИТН”, обяс-
ни Нинова. “Ние сме зад 57-
те конкретни мерки, повече-
то от които са наши полити-
ки, но бихме искали манда-
тоносителят да преосмисли

кандидата си за вицепремиер
и министър на вътрешните
работи”, категорична бе тя.
Социалистите не дават сро-
кове за оттеглянето на кан-
дидатурата на Илиев, но се
надяват молбата им да бъде
удовлетворена. “БСП не си
сменя поведението и позици-
ята спрямо другите партии.
От началото до края следва-
ме нашата линия и взимаме
решенията през колективни-
те органи”, заяви лидерът на
БСП по повод публикации в
медии, че решението за под-
крепа на кабинет на ИТН за-

виси от това на “Демокра-
тична България” и “Изправи
се.БГ! Ние идваме!”.

ИБГНИ няма да подкрепи
кабинета на ИТН утре в пар-
ламента, обяви след заседа-
ние на парламентарната гру-
па Мая Манолова. Тя опре-
дели състава му като
“семпъл”, с неприемливи
лица. Като причини за непод-
крепа от ИБГНИ посочиха
още липсата на подписан
документ за приоритетите и
на гаранции, че кабинетът не
е параван на ГЕРБ и ДПС.

Междувременно във фейс-

бук Слави Трифонов защити
Петър Илиев. “Ще кажа нещо
и на ДБ, и на ИБГНИ, и на
БСП. Ако пак ще използвате
Петър Илиев, само и само да
не подкрепите правителство-
то на ИТН, явно си мислите,
че никой не прави разлика
между повод и причина.
Петър Илиев е поводът, кой-
то си търсите, а причината е,
че всички вие явно сте играчи
от статуквото и за нищо на
света не можете да приемете
някой да ви се бърка в така
наречената “политика”, напи-
са шоуменът.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Новият главен секретар на МВР
няма да служи на прокуратурата

Слави Трифонов обвини в предателство
партиите на протеста

като дете, което е сгрешило и
някой му е дръпнал ухото, заръ-
ча Рашков. Министърът начер-
та и приоритетите на новия
главен секретар - овладяване на
горските пожари и на мигрант-
ския натиск. Борбата с битова-
та престъпност остава на дне-
вен ред, ще засилим и контрола
по пътищата, допълни Тодоров.
За отношенията с прокуратура-
та той посочи, че полицейските
органи трябва да отстояват сво-
ята самостоятелност в рамките
на закона.

Бойко Рашков иска следва-
щият вътрешен министър да е
професионалист, който познава
МВР, да разследва действията
на предишния кабинет, източва-
нията от държавната хазна и
това да стане обществено изве-
стно.

яви Трифонов.
Предложеният от ИТН за вътрешен ми-

нистър и вицепремиер Петър Илиев се обя-
ви за жертва на “медийно и академично
тричане”. В интервю за Нова тв той се
оплака, че твърденията за научното му пла-
гиатство от доц. Наталия Киселова били
“атака на жълтокафяви медии”, “целенасо-
чена акция”, атака с “ченгесарско-милици-
онерски генезис”, защото “голям страх тре-
се кочината на задкулисието” от евентуал-
ното му назначение. Илиев се похвали, че
името му “не е спорно, а безспорно”, само-
определи се като “стойностен човек”, “про-
фесионалист” и “един от най-обичаните
преподаватели” в Юридическия факултет
на СУ. Не членувал в масонска ложа в
Пловдив, не бил партиен член, а за поста го
бил поканил лично лидерът на партия ИТН,
която нямало да се поддаде на натиска да
оттегли кандидатурата му. Самият той ня-
мало да се откаже от поста, защото бил
наследник на “героичен род”.
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София и Созопол са с
най-високи местни данъци
Увеличенията обаче не водят осезаемо повече приходи, показва анализ на ИПИ

2021-ва година донесе ре-
корд за последното десетилетие
по намаляване на местни данъ-
ци - има цели 48 случая на сва-
ляне на ставки. Повишенията
обаче са повече  - 76. Като цяло
местните налози са по-ниски в
малки общини от селски тип
като Грамада (Видинско) и Са-
товча (Благоевградско), а шам-
пиони по данъчна тежест са
Созопол и София. Това показва
анализ на Института за пазар-
на икономика.

Вече 10 поредни години
експертите от ИПИ събират
данни за данъците, които имат
ключово значение за приходи-
те общинските бюджети - сгра-
ден данък (за нежилищни имо-
ти на фирми), данък за
прехвърляне на собственост,
данък върху превозните сред-
ства (за автомобили с мощност

от 74 kW - 110 kW), патентен
данък за търговците на дребно
(с до 100 кв. м търговска площ).
Проучването вкрючва и обла-
гането на таксиметровите пре-
вози. Оказва се, че през 2021 г.

най-голям брой увеличения има
при данъка върху недвижимите
имоти  - 34, а най-много нама-
ления - при данъка върху пре-
возните средства - 23.

Авторите на анализа са за-

секли тенденция ставките на
местните данъци да се задържат
в изборна година, но после да
се качват. Така през 2015 г. и
2019 г. - когато гласувахме за
кметове и общински съветни-
ци, налозите почти не се про-
менят, но пък в следващите две
години се увеличават за доста
населени места. През 2020 г.
има вдигане на данъците в най-
много общини, като покачване-
то продължава и през тази го-
дина. 2021-обаче е и годината с
най-много намаления на мест-
ните данъци за последното де-
сетилетие. Това си има логично
обяснение - местните власти се
опитват да смекчат данъчната
тежест за бизнеса и граждани-
те заради пандемията и иконо-
мическите последствия от бит-
ката с коронавируса.

Като цяло увеличенията в

местните данъци в българските
общини всяка година са повече
на брой от намаленията, е сред
изводите. Задържането на ни-
вото на данъчната тежест в из-
борните години е ясно видимо,
както и последващото повсеме-
стно повишаване. В по-големи-
те общини местните данъци са
по-високи. Увеличенията на
местните данъци обаче не водят
до осезаемо повишаване на ка-
пацитета за генериране на при-
ходи и финансите на общините
остават силно зависими от
трансферите от централния
бюджет. Конкуренцията между
общинските власти в опит за
осигуряване на добра бизнес
среда и висок стандарт на жи-
вот на гражданите може да ста-
не факт само при финансова де-
централизация, заключава ана-
лизът на ИПИ.

Заради високите цените на тока в сегмента “Ден напред” на
електроенергийната борса държавната ТЕЦ “Марица Изток 2”
се включва с още един блок за успокояване на пазара. Заради
поскъпването на тока за бизнеса, започнало в началото на лято-
то, все повече промишлени предприятия започнаха да спират
работа, за да не трупат загуби. От федерацията на индустриал-
ните потребители изчислиха, че заради скандално високите цени
на електроенергията само в последните 10 дни българският
бизнес е ощетен с над 53 млн. лева.

Васил Велев и Кирил Домусчиев, шефове на двете големи
работодателски организации АИКБ и КРИБ, коментираха вче-
ра напрежението, говорейки за “енергийна мафия”, “саботаж”,
“безхаберие” и корупция”. В свои публикации във фейсбук те
поискаха оставки - в ресорното министерство и в държавната
енергетика.

Поскъпването е предизвикано от засилено търсене и от по-
слабо предлагане на борсата, откъдето предприятията си купуват
необходимите количества ток. Държавната “Марица изток 2” дос-
коро работеше с едва 25% от капацитета си. Преди дни от ресор-
ното министерство “насърчиха” топлоцентралата, работеща само с
два от своите три блока, да включи и трети. Това веднага се отрази
на борсата и само за ден цените там паднаха с около 70 лева. Вчера
ТЕЦ “Марица изток 2” активира още един енергоблок в отговор на
настояването на Министерството на енергетиката.

Европейците са по-смели,
когато става въпрос за пътува-
ния. Те се чувстват прекрасно
в България, тъй като няма тол-
кова много ограничения - не
трябва да се носи маска навън,
може да посещаваш ресторан-
тите и кафета, без да си вакси-
ниран. По тази причина имаме
два пъти повече чужденци в
сравнение с миналата година.

През август се очаква да
надхвърлим 1,5 млн. чужден-
ци, които ще влязат в страна-
та, при 740 000 миналата. Това
е с около 28% спад спрямо
2019 г. При 2,556 млн. чуж-
денци, преминали през грани-
цата през 2020 г., тази година
ще имаме около 8 млн. Това

Енергийният регулатор глоби с 427 413 лв. държания газов
оператор “Булгартрансгаз” заради това, че не е съгласувал с
него договорите за изграждането и финансирането на продълже-
нието на газопровода “Турски поток” на българска територия
– от турската до сръбската граница. Това съобщиха от Коми-
сията за енергийно и водно регулиране (КЕВР). Санкцията идва
месец, след като комисията установи, че “Булгартрансгаз” е
нарушил наредбата за лицензирането на дейностите в енерге-
тиката, според която операторът е трябвало да поиска от КЕВР
предварително одобрение - както на контрактите със саудит-
ския консорциум “Аркад” и с българо-немската “Ферощал
Балкангаз” за строежа на тръбопровода, така и за банковите
заеми, с които извърши плащания към тези две дружества.

Общо 19 договора е сключил “Булгартрансгаз”, без да по-
иска одобрението на регулатора. Заради извършените наруше-
ния, служебният енергиен министър Андрей Живков поиска
отстраняване на ръководството на “Булгартрансгаз”.

Държавната ТЕЦ включи още
един блок заради скъпия ток

Глобиха „Булгартрансгаз”
заради „Турски поток”

Очаква ни
продължаващ ръст на
цените на имотния
пазар поне до 2025 г.,
като догодина можем
да видим и ръст от 17-
20 до 25% на жилищ-
ното кредитиране.
Това отговаря на
дългосрочния цикъл
на недвижимите имо-
ти, който се запази и
показа изненадваща
устойчивост въпреки
кризата. Това прогно-
зира пред “Блумбърг
тв България” Свето-
слав Делчев, експерт
по недвижими имоти
и финанси. Цикълът
на недвижимите имо-
тите на книга се
състои от 18 г., обяс-
нява експертът: 4 г.
депресия и намалява-
щи цени, 7 г. възста-

Чакаме 8 млн. чужди туристи тази година
прогнозира пред “Блумбърг тв
България” доц. Румен Драга-
нов, директор на Института за
анализи и оценки в туризма.
“Ако бяхме пуснали туристи-
те от Русия и Великобритания
щяхме да достигнем от 8,8 млн.
до 9 млн. чуждестранни тури-
сти, което щеше да бъде с око-
ло 30% по-високо от миналата
година”, каза Драганов. “Ав-
густ е много силен, но имаме
спад в началото на годината с
около 50%, ще имаме спад и в
края на годината, който ще
бъде 40%, така че средно за
годината ще бъде около 35%”,
прогнозира той. От думите на
госта стана ясно, че плажовете
по Черноморието са пълни,

като туристите се оплакват, че
няма достатъчно шезлонги и
чадъри.

Междуврменно от Бъгар-
ската хотелиерска и рестотан-
тьорска асоциация настояха в
актуализацията на бюджета да
се предвидят пари за туризма.
В актуализацията на бюджета
трябва да се предвидят пари за
пострадалия от кризата заради
коронавируса туризъм, катего-
рични са от Българската хоте-
лиерска и ресторантьорска
асоциация (БХРА). Въпреки
тази необходимост от държав-
на помощ, в плановете за акту-
ализация на бюджета туризмът
не е включен, съобщиха от
организацията.

Очакват голям скок в цените при имотите

новяване и 7 г. бум на
цените. Бумът започ-
ва с период на времен-
но понижаване на це-
ните. В момента оба-
че навлизаме в най-
горещия етап от цикъ-
ла - последните 3 го-

дини на бума.
“В момента не е

важно да се наблюда-
ва посоката, а ускоре-
нието”, казва Делчев.
“Ако днес говорим за
ръст на жилищното
кредитиране от малко

под 15%, аз очаквам
до 2025 г., когато е
моята прогноза, че ще
приключи настоящият
цикъл и ще навлезем в
депресията, дотогава
този ръст да се увели-
чава”, разясни той.
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Иде ли 15 септември?

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА ГОТВАЧИ-
ТЕ. Отбелязва се в деня на св.
Лаврентий - патрон и закрилник
на майсторите с черпака. През
2005 г. за първи път у нас и на
Балканите този празник е отбе-
лязан с шествие, организирано от
Българската асоциация на профе-
сионалните готвачи.

1882 - СЪЗДАДЕНА Е ПЪРВАТА ДЕТСКА ГРА-
ДИНА У НАС. В дома на Алек-
си Гълчавата в Свищов се
събират 53 деца. Идеята на
учредителя Никола Живков
(1847-1901) - учител, книжов-
ник и обществен деец, е децата да се възпитават
“по български дух, по български характер”. Първо-
то възпитателно заведение за деца от предучи-
лищна възраст, издържано от общината, съще-
ствува няколко месеца. През 1887 г. Живков изда-
ва ръководство за работа в детските градини,
наречено “Детска мъдрост”.

1897 - ОТКРИТА Е АЦЕТИЛСАЛИЦИЛОВАТА
КИСЕЛИНА. Откритието е
на немския химик Феликс Хоф-
ман, служител на фирмата
“Байер”, който търси по-ефи-
касно и поносимо антиревма-
тично лекарство за своя баща.
Аспирин е запазена марка на “Байер” за ацетил-
салициловата киселина. Лекарството е ефикасно
против главоболие, грип, простудни, ревматични
и други заболявания, има силно антисептично и
обезболяващо действие.

1913 - ПОДПИСАН Е БУКУРЕЩКИЯТ ДОГО-
ВОР, КОЙТО СЛАГА КРАЙ НА МЕЖДУСЪЮЗ-
НИЧЕСКАТА ВОЙНА. Сключен
е от представители на Бълга-
рия, Румъния, Сърбия, Черна гора
и Гърция. България е принудена
да приеме условията на своите
противници, тъй като
румънските войски достигат
близо до София. Според Букурещкия договор
Сърбия получава Вардарска Македония, Гърция -
Егейска Македония, Румъния - Южна Добруджа, а
България - Пиринска Македония и Западна Тракия.

1915 - НАЧАЛО НА БЪЛГАРСКОТО САМОЛЕ-
ТОСТРОЕНЕ. Датата е
обявена за такава от Ми-
нистерството на война-
та. Поводът са успешно
приключилите изпитания
и пробен полет на първия
български аероплан на летището в Божурище. Ле-
тателната машина е построена от изобретате-
ля Асен Йорданов (1896-1967). На снимката - реп-
лика на първия български самолет, построен през
1915 г.

1932 - СЪЗДАДЕНА Е КОМПАНИЯТА ЗА ПРО-
ИЗВОДСТВО НА ДЕТСКИ ИГРАЧКИ “ЛЕГО”.
Основите са положени от
майстора дърводелец Оле
Кирк Кристиянсен в ате-
лието му в Билунд (Дания).
Той измисля наименование-
то “Лего” през 1934 г. от
датските думи “leg godt” (играй добре). През 1949
г. започва да произвежда пластмасови елементи
за сглобяване.

1971 - СЪЗДАДЕН Е ВИСШИЯТ ПЕДАГОГИ-
ЧЕСКИ ИНСТИТУТ В ШУМЕН.
На тази дата филиалът на Со-
фийския университет, създаден
на 10 юни 1964 г., е преобразу-
ван в самостоятелно висше
учебно заведение. От 21 май
1989 г. то носи името “Епископ
Константин Преславски”. С решение на 37-ото
НС от 21 юли 1995 г. се преобразува в Шуменски
университет “Епископ Константин Преславски”.

От стр. 1

Току-виж на 14-го-
дишнината от последна-
та голяма учителска
стачка сме се оказали на
ръба на нова. Странно е
как съсловието не наме-
ри над десетилетие по-
вод за стачкуване по
важни за потъващото
образование проблеми,
но сега е готово да изле-
зе на улицата, за да се
бори с мярка, имаща за
цел защита. Защита не
само на самите ваксини-
рани, но и на най-ценно-
то, с което те имат до-
пир - учениците.

В крайна сметка нали

общото им благо е целта
в момента - учителите да
работят, а децата да се
образоват. Евентуалната
задължителност на вак-
синиране не произтича
от нечии злонамерени и
дяволски стремления да
унижава, съсипва и
уронва престижа на
българския учител. Тя е
свързана само с желани-
ето да има истински,
присъствен и традици-
онно тържествен 15 сеп-
тември, а после и 15
октомври, и 15 ноември,
и те все да са в класните
стаи.

Жалко е, че тъкмо
учителите не го разби-

рат. Те не искат нито
ваксина, нито финансо-
ви бонуси, нито отпус-
ки. Нито предлагат из-
ход от тресавището. А
варианти нормалността
да се случи няма много.
Нито учителите могат
да спрат идващата вирус-
на вълна с голи гърди,
нито учениците имат
вродена защита.

Хубаво е, че съсло-
вието е будно и заявява
активна позиция, но за-
плахата да сваля прези-
дент и премиер някак не
говори за стремеж за
конструктивност. И пак
идва въпросът - какво да
се направи така, че всич-

ки да са доволни и в
безопасност?

Интересно е и какво
предлагат синдикатите,
които правят проучвани-
ята и обобщават желани-
ята на преподавателите?
Искат деполитизация на
решенията за затваряне
на училищата и ученици-
те да не стават жертва.
Но как да стане това -
нито дума. Единствено
се изреждат числа, до-
ближаващи се до 100% в
мнението на гилдията.
Обаче КОВИД-вълната
идва и ще отвее като
нищо първия училищен
звънец и той ще бие
само виртуално.

ведлив. Кандидатът за
министър не открива
топлата вода - още пре-
ди години имаше разче-
ти по Кодекса за соци-
ално осигуряване за рас-
теж на този коефициент
по години, през 2019 г.
стигна 1,2% и беше за-
мразен. Благодарение на
правителството на ГЕРБ,
откъдето се аргументи-
раха с дежурното “Няма
пари”. И за пореден път
демонстрираха прене-
брежение към народа и
липса на социална чув-
ствителност.

Идеята на ИТН идва
след проектите на БСП,
“Изправи се.БГ! Ние
идваме!” и служебното
правителство. БСП е за
преизчисляване от 1
септември на пенсиите
за трудова дейност, от-
пуснати до 31 декември
2017 г., като индивиду-
алният коефициент се
умножи по средноме-

Ева КОСТОВА

Кандидатът за финан-
сов министър от ИТН
Пламен Данаилов знае
как да се хареса - хвана
се за наболелия проблем
с пенсиите, макар че
намесата на политици в
тази област невинаги
води до по-добро. Той
лансира идеята увеличе-
нието на пенсиите да
става с тежестта от 1,4
до 1,5% за всяка година
стаж. Заложеният от
служебното правителст-
во вариант не бил спра-

Харесването
сечния осигурителен
доход за страната за
2018 г. В мотивите на
внесения от лидера на
партията и депутатите
на парламентарната гру-
па проект се изтъква, че
1,3 милиона пенсионери
са под границата на бед-
ността и че всяко отла-
гане на решението ще
изисква все по-повече
пари. Според проекта на
Мая Манолова пенсии-
те, отпуснати до 31 де-
кември 2019 г., трябва да
се преизчислят от 1 сеп-
тември, като се вземе
предвид средномесечни-
ят осигурителен доход за
2018 г. С проекта на
служебния социален ми-
нистър Гълъб Донев се
гарантира, че всички
около 2 милиона и 80
хиляди пенсионери ще
получат увеличение на
дохода си средно с 64
лева. Предвижда се на-
растване на тежестта на

прослужените години от
1,2 на 1,35%. Проектът
бе одобрен от синдика-
ти и бизнес.

Проектите за преиз-
числяване на база осигу-
рителен доход от 2018
г. биха оставили 1 мили-
он пенсионери без ни-
какво увеличение на па-
рите. И ще струва пове-
че, сметна набързо Да-
наилов. Да, ще струва,
но ако не се харчат
държавните пари по по-
знатия вече маниер на
Бойко Борисов, пари за
пенсии ще има. Оттук
трябва да започне грижа-
та на ИТН, да се покаже
експертност, за да не се
разпилее проблемът в
залата като предишния
път. Но дали ще е 1,35
или 1,5% не е толкова
фатално, стига да има
промяна на практика, за
да се подобри дередже-
то на над 2 милиона бед-
ни българи.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Интервю на Велиана ХРИСТОВА

“Има такъв народ”, още преди да бъде
обявен мандат, предложиха правител-
ство начело с Николай Василев. След
което той прочете какво смята да пра-
ви това правителство и то нямаше
нищо общо с програмата на ИТН, ко-
ято е публикувана. Изведнъж се оказ-
ва, че имаме една програма, обаче ще
правим нещо съвършено различно.
Хората съвсем логично си задават
въпроса какво всъщност ще се прави -
написаното в програмата или това,
което Николай Василев ни казва?

После се обявява нов състав на
кабинет. И изведнъж се казва: тука
имаме 90% съвпадение с БСП. Което
изглежда безумно. Курсът на ултра-
десния кораб, воден от Николай Ва-
силев като въплъщение на това, кое-
то иска ИТН, има съвпадение с
БСП?! За какво става дума? Да не
говорим, че подкрепата за такова
правителство е смъртоносно и за
“Демократична България”, и за “Из-
прави се.БГ! Ние идваме!”. Купуваш
“котка в чувал” и отгоре на всичко
непрекъснато ти казват различни
неща за тази котка. Какво в крайна
сметка смятат да правят от ИТН? Те
не искат да подпишат споразумение...

 Защо толкова са се заинати-
ли?

- Щом казват, че има съвпадение,
защо не искат да подписват споразу-
мение - нито с БСП, нито с “Демо-
кратична България”, нито с “Изпра-
ви се.БГ! Ние идваме!”? Затова
възниква съмнението - какво в край-
на сметка искат да правят.

А, от друга страна, искат без-

КОЛЬО КОЛЕВ:

Нови избори са неизбежни
при всички случаи
ИТН и ГЕРБ имат интерес да се състави сега правителство,
казва известният социолог от „Медиана”

резервно цялата изпълнителна власт
в ръцете си, без да я споделят с ко-
гото и да било. В същото време каз-
ват: трябва да ни подкрепите. Чакай-
те, какво точно подкрепяме? Сигур-
ни ли сме, че това, което подкрепяме,
утре няма да се обърне и да бъде
нещо съвършено различно? Още по-
вече, че след като бъде конфигурира-
но такова правителство с цялата
изпълнителна власт в ръцете на Сла-
ви Трифонов примерно, след това то
не може да бъде свалено нито от ед-
ната, нито от две, нито дори от три
подкрепящи го в началото партии по
простата причина, че гласовете няма
да бъдат достатъчни. Изключително
съмнително е дали изобщо трябва да
се подкрепи такова нещо.

 Има обаче съпротива и срещу
предложени сега министри - пример-
но в образователната и научната
общности вече има силна съпротива
срещу това една докторантка да
става министър. И за други фигури
има такива съмнения.

- Образованието не е толкова по-
литически щекотлива тема, друг е
въпросът дали квалификацията на
предложения човек, която е в сферата
на вирусологията и медицината, е под-
ходяща за този пост. Но основните
атаки са в друга посока - по отноше-
ние на човек, който първоначално
беше спряган за премиер, после за ми-
нистър на вътрешните работи, дори
за вицепремиер. Тук вече нещата са
доста по-изострени.

 Едно от основните искания на
хората по протестите беше да се
спре мутренската практика на ог-
рабване на държавата. В същото
време за Иван Гешев като че ли вече
не се и говори. ИТН има ли някакво
отношение към Гешев, към борбата

за прекратяване на грабежа?
- Не съм съгласен с вашата теза, че

протестът е бил за това да се спрат
кражбите. Протестът беше до голяма
степен насочен срещу ГЕРБ, и по-спе-
циално срещу управлението, което
беше въплътено във фигурата на Бой-
ко Борисов. Заедно с това беше насо-
чен основно срещу главния прокурор.
Спомнете си основния лозунг: “Гешев
- позор, оставка и затвор!”, “Бойко,
стига, вън!” Това беше в основата с
допълнителен момент - всичките скан-
дали, кражби, чекмеджета и всичко,
което говореше, че държавата се смуче
от един кръжец, лансиран от Борисов
и благовидно захлупен и защитен от
Гешев. Капката преля, когато Гешев си
позволи директно да атакува един от
малкото хора, останали като надежда
за избирателите - президента.

Дали е останало нещо от този про-
тест? Без съмнение, като обществено
настроение - да. Друг е въпросът, че
сега Гешев като че ли някак се размива,
казва се, че не той е проблемът, че
трябва по цялостна реформа и т.н. Това
ми изглежда малко странно, защото как
ще направиш цялостна реформа, ако
продължаваш да държиш Гешев в пози-
цията, в която е.

Що се отнася до намаляване на
кражбите, увеличаване на т.нар. пре-
такане на държавните фондове, на
държавните субсидии, служебното

шанс да се върнат на бял кон. Това
несъмнено ще взриви парламента и ще
предизвика в обозримо много кратко
време нови избори. Дилемата, която в
момента се представя, изглежда безум-
но фалшива - или това правителство,
или нови избори. Бих казал, че няма
такава дилема. Ако е това правителст-
во, ще има нови избори.

 А тези нови избори не крият ли
опасност отново ГЕРБ да се върнат
на власт?

- ГЕРБ не могат тук, сега и веднага
да се върнат на власт и да бъдат уп-
равляваща партия. По никакъв начин.
Това е психологически неприемливо.
Дори ако хората не отидат да гласу-
ват, ако се получи конфигурация, при
която ГЕРБ отново ще управляват,
това ще взриви обществото. И дори
тези, които не са гласували, ще изля-
зат на улицата. В момента това не е
възможно. И ГЕРБ много добре си
дават сметка за това. На тях им тряб-
ва преходен период, в който едва ли
не да се докаже колко несъстоятелни,
колко некадърни са потенциалните
нови управляващи. И тогава избира-
телят да се върне към тях. Но това не
може да стане непосредствено сега, в
резултат на едни нови избори.

 Излиза, че ГЕРБ имат интерес
сега да бъде избрано това правител-
ство на ИТН?

- Без всякакво съмнение.

 Не си спомням досега с така-
ва мъка да е съставяно правител-
ство. До последния момент нищо
не е ясно. Не ми се вижда реално в
Народното събрание да събере мно-
зинство вариант служебното пра-
вителство да остане като редов-
но. Какво излиза - или правителст-
во на ИТН, или нови избори?

- Да, точно така е. Ако не бъде
съставено правителство с първия ман-
дат, изглежда практически невъзмож-
но да бъде съставен кабинет със след-
ващите два. Подхвърлят се идеи как -
било от БСП, било от “Изправи
се.БГ! Ние идваме!”, ще се предложи
служебният кабинет да остане, но това
е много съмнителна идея, най-малко-
то защото двете формации не правят
мнозинство. Така че, най-вероятно е,
ако сега не се състави правителство,
да се отиде на нови избори.

 Съмненията идват от това, че
протестите бяха за спиране на
кражбите и хората искат да се уре-
дят проблемите с пенсии, доходи,
здравеопазване, образование. Виж-
дат ли се такива намерения в едно
бъдещо правителство на ИТН?

- Проблемът е, че нищо не се виж-
да. Най-малкото - всичко изглежда
много съмнително. Забележете, от

правителство направи много в това
отношение. А какво предлагат и как-
во ще направят евентуално новите,
остава дълбока тайна.

 Самата партия “Има такъв
народ” беше създадена около рефе-
рендума на Слави Трифонов за ма-
жоритарни избори и за намаляване
на партийните субсидии. Орязване
на субсидиите означава финансира-
не на партиите от други задкулисни
източници. Но това ще бъде ли лан-
сирано сега в този парламент?

- За мен това е без всякакво съмне-
ние и смятам, че ако мине това управ-
ление и се стабилизира парламентът
чрез избиране на правителство на “Има
такъв народ”, това ще бъде едно от
първите неща, които ще бъдат ланси-
рани от ИТН. Това ще бъде нещото,
което ще взриви и парламента, и поли-
тическата конфигурация. По простата
причина, че както орязването на суб-
сидията до 1 лев, така и мажоритарни-
те избори, са смъртоносни за всички
по-малки нововъзникнали партии, и за
БСП също. без всякакво съмнение,
“Има такъв народ” няма да се посвени
да получи подкрепа от ГЕРБ, които
ще видят в този акт възможност да
вбият клин между отделните партии
от т.нар. промяна, а и ще видят своя

Êóïóâàòå “êîòêà â ÷óâàë” è îòãîðå
íà âñè÷êî íåïðåêúñíàòî âè ëàíñèðàò
ðàçëè÷íè íåùà çà òàçè êîòêà
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Под лозунгите за „завръщането на Америка”
ставаме свидетели на обратния процес

Афганистански войник се е разположил в авиобазата Баграм, часове
след като американците я напуснаха внезапно на 2 юли, с което
изненадаха местните си съюзници. Действията им в Афганистан през
юли повече приличаха на бягство, отколкото на достойно изтегляне

СНИМКА БГНЕС

Георги ГЕОРГИЕВ

В началото на август медиите в
САЩ съобщиха, че Държавният депар-
тамент разследва изчезването на бу-
тилка уиски на стойност 6000 долара,
която е била подарена на бившия
държавен секретар Майк Помпео по
време на визитата му в Страната на
изгряващото слънце през 2019 г. Са-
мият Помпео отрича да е отнесъл
някъде злощастното шише, но не се
посочва дали има спомени да е изпил
съдържанието.

Изглежда смешно, но само на пръв
поглед. Инцидентът е част от дълга и
несвършваща поредица от неприятно-
сти и позорящи обстоятелства, които
се струпаха върху американската
външна и вътрешна политика през
последните години и породиха множе-
ство публикации и разговори за упадъ-
ка на американската мощ и “залеза на
Запада”. Всичко това разбира се на
фона на неспирния ръст на Китай и
необратимия процес на “утвърждава-
нето на Русия” (по Ахмед Доган).

Войната между републиканци и
демократи, която разцепи САЩ на два
непримирими идеологически лагера и
предизвикалото такива противоречиви
оценки президентство на Доналд

Тръмп се сочат като основните причи-
ни за усещането за отстъпление на
Съединените щати от редица позиции
в световните дела. Но това би било
твърде лесно обяснение за процеси,
които по всяка вероятност имат къде-
къде по-дълбоки корени.

На 17 януари т.г. тогава все още
преходният екип на настоящият пре-
зидент Джо Байдън излезе с комюни-
ке, в което обяви, че държавният глава
ще има за цел да възстанови морална-
та и световна лидерска роля на САЩ.
“Америка се завръща”, заяви тогава
високопарно Байдън.

Половин година по-късно извест-
ният журналист от американското спи-
сание “Нейшън” Том Енгелхард излезе
с дълга обзорна статия, озаглавена
“Америка така и не се “завърна”. 20
години след началото на войната сре-
щу терора, когато целият свят се бе
обединил зад тях, САЩ излизат от
епохата на “вечните войни” без да са
очевидни победители, смята журна-
листът. Въпреки това бюджетът на
Пентагона се стреми към небесата,
докато външната ни политика се на-
сочва към Азия, Русия и Арктика, изоб-
що където и да било, само не и там,
където все още бродят терористични
групировки, саркастично отбелязва
Енгелхард. Той смята, че първоначал-
ните декларации за разпространение
на демокрацията по света са били за-
бравени още по времето на Джордж
Буш-младши, а реално САЩ са се за-
нимавали през цялото време с едно-
едничко нещо - имперско доминиране.
“В противен случай, как по дяволите,
ще обясните тези 800 бази по всички
континенти, освен Антарктида? Това
ли е разпространението на демокраци-
ята? Това ли е освобождаването на
човечеството?”, пита публицистът,

автор на шест книга за САЩ. В също-
то време, пише Енгелхард, неравенст-
вото в страната расте, милиардерите
стават все по-богати, оръжейните кор-
порации се къпят в пари, а в САЩ
след януарския щурм на Капитолия
демокрацията е под заплаха поради
банкрутиралата вътрешнополитическа
система. Байдън може да ни изкара от
Афганистан, но не може да ни извади
от тази система, горчиво резюмира
журналистът.

Действително събитията от нача-
лото на годината свидетелстват, че ако
има “завръщане” то е или много свое-
образно или пропагандна измислица.
На фона съхраняващите се политичес-
ки противоречия и повишената актив-
ност на Доналд Тръмп рейтингът на
Байдън пое надолу. Изследване на
Harvard CAPS-Harris Poll и изданието
“Дъ Хил” от 2 август показва, че рей-
тингът на Байдън е паднал с 10 пункта
от юни насам. Дейността на 46-я пре-
зидент на САЩ се одобрява в момента
от 52% от анкетираните срещу 43%
неодобрение, но тенденцията е небла-
гоприятна за него.
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Венецуелският президент Николас
Мадуро и жена му, придружени
от двете им внучки, гласуваха в
столично училище на първичните
избори в Обединената
социалистическа партия на
Венецуела за излъчване на кандидати
за местни избори. Вотът ще се се
проведе на 21 ноември тази година

Гълъби литват в небето по време на възпоменателна церемония в Парка на мира в японския град Нагазаки по повод
76-годишнината от атомната бомбардировка на САЩ на 9 август 1945 г. срещу града. Точният брой на загиналите
и досега не е установен, но се смята, че загиналите са между 60 000 и 80 000 цивилни жители. Първата атомната
бомба САЩ хвърлиха на 6 август срещу град Хирошима, нейни жертви са между 90 000-140 000 също цивилни японци

Джихадисткото движение “Талибан”
продъжава офанзивата си срещу провин-
циалните столици на Афганистан. В нощ-
на срещу понеделник те атакуваха град
Пули Хумри, административен център на
провинция Баглан в североизточен Афга-
нистан, съобщи телевизия “Толо нюз”.
Военен източник уточни, чу талибаните
обстрелват града с миномети, един човек
е загинал, други петима са ранени.

В неделя талибаните заявиха, че кон-
тролират провинции Кундуз и Сари Пул,
което правителството  Кабул опроверга.
Но Парвина Азими, активистка за права-
та на жените в Сари Пул, заяви по теле-
фона за АФП, че държавните служители
и останалите сили са се оттеглили в ка-
зарми на около три километра от града.
Талибаните са “обградили” казармите,

Известинят в САЩ радиоводещ и антиваксър Дик
Фарел почина от коронавирус, но преди да умре, призова
приятелите и почитателите си да се ваксинират, съобщи
WPTV във Флорида. От началото на пандемията той бе
домакин на програми, в които критикува медицинските
регулатори и ваксините. Той нарече главния специалист по
инфекциозни болести в страната Антъни Фаучи “луд лъжец,
облечен с власт” и открито смяташе ваксините за “измам-
ни”. Фарел твърдеше, че политиците демократи никога не
са дали тест за вируса, тъй като самият вирус се предпо-
лага, че е измислица, целяща да заблуди републиканците.
Преди три седмици Фарел беше приет в болницата с  КО-
ВИД-19 и промени коренно възгледите си преди да издъхне.

Междувременно лекарският съюз в Гърция предупре-
ди властите, че здравните служители ще се въздържат от
планираната принудителна ваксинация. Според съюза вак-
синацията “нарушава индивидуалното право на защита на
данните и особено чувствителните здравни данни на слу-
жителите”, а и нарушава конституционните права на
неваксинираните.

В Северна Македония актив-
ни остават около 10 пожара,
съобщи “Слободен печат”. Ста-
ва дума за пожари в села край
градовете Делчево, Пехчево,
Щип, Свети Никола, Скопие,
Прилеп, Топлица, Куманово и в
планината Китка.  Някои от по-
жарите са локализирани или вече
са под контрол.

В Черна гора огнеборците
спряха голям горски пожар на
хълма Мало Бърдо до крайните
жилищни квартали на столицата
Подгорица, съобщи национална-
та телевизия. Спряно е разпрост-
ранението на огъня, но силният
вятър затруднява гасенето му.
Силни пожари бушуват и край
втория черногорски град Никшич.

Талибаните завзеха още
провинциални столици
Джихадистите затягат примката в
Северен Афганистан, където се намира Кабул

каза Мохамед Хюсеин Муджахидзада,
член на провинциалния съвет.

Отделно екстремистите са завзели
град Талукан, административен център
на също североизточната провинция Та-
хар, съобщи РИА Новости. Тази провин-
ция граничи  с Таджикистан. Говорите-
лят на движението Забиула Муджахид
заяви, че всички жизненоважни съоръже-
ния в провинция Тахар са под контрола
на талибаните. Жителят на града Забиху-
ла Хамиди каза по телефона на АФП,
цитирана от другите медии, че е видял
силите за сигурност и служители да на-
пускат града в конвой от превозни сред-
ства. “Оттеглихме се от града днес следо-
бед, след като правителството не изпра-
ти помощ. Градът за съжаление е изцяло
в ръцете на талибаните.”

Преди ден талибаните обявиха, че са
поели контрола над провинция Джаузд-
жан в северен Афганистан. След
продължителни боеве с правителствени-
те сили те са окупирали административ-
ния й център  Шиберган.

Като цяло джихадистите завзеха общо
пет столици на афганистански провин-
ции и затегнаха примката около северен
Афганистан, а тази част е със стратеги-
ческо значение, защото в нея се намира
столицата Кабул.

В същото време министерството на
отбраната съобщи, че армейски подраз-
деления са провели мащабна операция в
провинциите Кандахар, Герат, Гилменд,
Пактия и други, където за едно деноно-
щие са ликвидирали 679 екстремисти и
са ранили други 161.

10 пожара остават
активни в РС Македония

Гръцката служба за граждан-
ска защита съобщи, че видимо е
подобрена противопожарната
обстановка в цялата страна. Ос-
тава тежко положението само на
остро Евия, където огънят до-
стигна до морето.  Правителст-
вото удължи до 13 август пълна-
та забрана за движение в горски
райони. Над 1000 електрически
стълба са повредени в Северна
Атика, където се намира столи-
цата Атина, а 230 са само в
предградието й Варибоби.

Турският министър на земе-
делието и горите Бекир Пакде-
мирли увери, че горските пожа-
ри в провинция Мугла са овла-
дени и в страната няма огнища,
застрашаващи населени места.

„Ваксинирайте се!”,
зове  починал антиваксър

Тихановска изключи
нови масови протести

Лидерката на беларуската опози-
ция Светлана Тихановска изключи
провеждането на нови масови ми-
тинги на опозицията в страната с
аргумента, че “цената за това е
твърде висока”. Това тя каза в ин-
тервю за германската агенция ДПА.
“Всеки (протестиращ) може да влезе
в затвора не само за 15 дни, но и за
години. Безопасността на хората
трябва да е на първо място. Вече
имаше достатъчно жертви и твърде
много осакатени съдби”, поясни тя.

Баку обвини Ереван
за поредния обстрел

Азербайджанската армия обяви,
че на 9 август арменски военни под-
разделения са обстрелвали със стрел-
ково оръжие нейни позиции в Нахиче-
ванската автономна република. Няма
загинали или ранени сред азерския
личен състав. “Врагът бе поразен от
ответния огън. Оперативната об-
становка се контролира от подраз-
деленията на нашите войски”, заяви-
ха от военното министерство в Баку.

Иран остава на ядрените
преговори във Виена

Техеран няма да напусне прегово-
рите във Виена за запазването на
ядреното споразумение при новия пре-
зидент Ебрахим Раиси, увери говори-
телят на външното министерство
Саид Хатибзаде. От април в авст-
рийската столица се водят преговори
между Иран и “петорката” (Русия,
Великобритания, Китай, Франция и
ФРГ) по проблема за възстановяване-
то в първоначалния вид на ядрено
споразумение между тях. Страните
обсъждат премахването на санкции-
те на САЩ срещу Иран, изпълнението
на ядрените задължения от Иран и
връщането на САЩ в сделката.

Куршуми открити
в писмо до папата

Плик с три куршума, адресиран до
папа Франциск, бе открит от пощен-
ски служители в сортировъчен център
близо до Милано, съобщи “Кориере
села Сера”. Пликът съдържал и съоб-
щение за финансови транзакции във
Ватикана.  Според агенция ANSA, пли-
кът е дошъл от Франция.

22 фермери и пастири
убити в Чад

В сблъсък между фермери и пас-
тири са загинали 22 души в централ-
ната част на Чад, съобщиха власти-
те, цитирани от агенциите. Кон-
фликтът е бил предизвикан от позем-
лен спор между местно племе и араб-
ски номади в село на 200 км източно
от столицата Нджамена. Изпрате-
ни са войски за “поддържане на реда”.
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В същото време второ из-
следване на ABC News/Ipsos
от 25 юли сочи, че шест месе-
ца след встъпването му в
длъжност оптимизмът на аме-
риканците относно посоката,
в която върви страната, е пад-
нал с почти 10 пункта и сривът
е основно за последните три
месеца. Според 55% от рес-
пондентите САЩ се движат в
грешна посока. През май та-
кива песимисти в същото из-
следване са били 36%. Това е
доста голяма разлика за такъв
малък период.

Някои виждат причината в
съхраняването на сложната
ситуация с коронавируса, епи-
демията от престрелки по ули-
ците на американските градо-
ве и политическото напреже-
ние, но във и външнополити-
чески план нещата изглеждат
по-скоро като началото на
едно дълго и забавило се
отстъпление.

В навечерието на 20-го-
дишнината от терористично-
то нападение от 11 септември
2001 г. американските войски

напускат окончателно
Афганистан

по силата на споразумение
подписано през 2020 г. между
талибаните и администрация-
та на Тръмп и започнаха ева-
куацията си от Ирак. Това е
официалната гледна точка.
Неофициалната гласи, че аме-
риканските войски бягат от
Афганистан, след като присъ-
ствието им напълно загуби
смисъл, а  крепялото се на
щиковете им афганистанско
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Германо-американското споразумение по “Северен поток-2”, което сключиха канцлерът Ангела Меркел
и президентът Байдън, бе възприето от мнозина като предателство на интересите на Украйна,
но за пореден път показа, че дори и най-могъщите достигат предела на силата си

правителство в Кабул вероят-
но ще падне до края на годи-
ната. В символ на бягството
се превърна авиобазата Баг-
рам, изоставена внезапно през
нощта със стотици захвърле-
ни военни автомобили и обо-
рудване.

Някои злобни люде дори се
готвят да гледат по телевизи-
ята кадри подобни на тези от
американското посолство в
Сайгон през 1975 г. Едва ли
Вашингтон ще допусне такъв
имиджов удар. Вероятно по-
следните от 650-те пехотин-
ци, които в момента охраня-
ват амбасадата ще напуснат
столицата преди да започнат
боевете за нея. Така или ина-
че фактите са пред очите ни:
талибаните победиха най-сил-
ната армия на планетата, за-
едно с нейните многобройни
и добре въоръжени съюзници.
Не със силата на оръжието, а
със силата на безсмислието на
тази най-дълга в историята на
САЩ война.

До края на годината аме-
риканците ще напуснат и
Ирак, където все още има
2500 военни в няколко бази.
Изтеглянето на този контин-
гент неизбежно ще доведе и
до прибирането на още някол-
ко стотин военни, които се
намират незаконно в Северна
Сирия, където са обект на
нападения от различни въоръ-
жени групировки. Те просто
ще останат без тилова подкре-
па и евакуацията им изглежда
неизбежна още в началото на
2022 г., с което ще бъде сло-
жена точка в сирийската аван-
тюра на САЩ. След руската
намеса от 2015 г., когато ста-
на ясно, че Сирия ще бъде

спасена от терористичните
групировки, американската
въоръжена бе лишена от
какъвто и да било смисъл.
Следващият акт на драмата ще
бъде, когато кюрдите в Север-
на Сирия, подобно на афгани-
станците, разберат

колко струват
обещанията на САЩ

Впрочем именно намесата
в Сирия, както опосредстве-
ната, така и пряка с военен
контингент, беляза максимал-
ната експанзия на САЩ в
Близкия Изток. През януари
2020 г. се случи немислимото
- американците позволиха да
бъдат обстрелвани “по дого-
вореност” от чужда държава,
след убийството на видния
ирански генерал Касем Сюлей-
мани, без да отговорят на ата-
ките. Когато империите се
държат така, това е свидетел-
ство за неувереност и криза
на стратегическата визия.

И това не е единственото
свидетелство за “дългото
отстъпление”. САЩ не успя-
ха да сменят властта в Сирия,
не успяха да свалят президен-
та Николас Мадуро във Вене-
цуела, “цветната революция”
в Беларус приключи още по-
безславно, фиаското с проек-
та “Навални” в Русия е пове-
че от епично. Арменците пък
платиха тежка цена за това,
че на техни 200 граждани се
пада по един американски
дипломат и в крайна сметка
пак опряха до помощта и ро-
лята на Москва.

Обещаното “презарежда-
не” на отношенията с евро-
пейските съюзници след ера-

та “Тръмп” засега води по-
скоро до създаването на нови
разделителни линии в самите
САЩ, ако съдим по партий-
ния разкол заради споразуме-
нието по “Северен поток-2”
между Берлин и Вашингтон.
Всъщност ставаме свидетели
на немислими допреди десе-
тина година неща. САЩ
въпреки безпрецедентно
остър тон и многобройни за-
кани не успяха да спрат из-
граждането на стратегически-
те газопроводи “Турски по-
ток”, продължението му през
Балканския полуостров и “Се-
верен поток-2”, чието строи-
телство ще завърши до брое-
ни седмици. САЩ не успяха
да се справят с опърничавия
турски президент Реджеп Ер-
доган в желанието му да по-
лучи и задържи руските зенит-
но-ракетни комплекси С-400.
Дори наглед големия успех от
2014 г. в Украйна сега изглеж-
да по-скоро като стратегичес-
ки проблем за американците и
европейските им партньори,
отколкото за Русия, която май
трябваше да получи “трън в
петата”, а реално получи
Крим, че и фактически поло-
вин Донбас зависи изцяло от
нея. Американците сега са
тези, които са взели на ръчно
управление такава голяма и
сложна държава като Украй-
на, което

им носи комай
повече проблеми

Достатъчно е да спомним
големия корупционен скандал
с президентския сина Хънтър
Байдън, който заплашваше да
провали избора на демократа.

Или пък пресния случай с
реакцията Вашингтон на ук-
раинските жалби, че “Северен
поток-2” все пак ще бъде по-
строен: казаха им просто да
замълчат, което в този случай
си е чиста заплаха. Това, че
Алексей Арестович, съветник
на президента Володимир Зе-
ленски, заплаши, че при тако-
ва поведение Украйна ще оти-
де при Китай за помощ, гово-
ри не само за интелектуалния
капацитет на киевската власт,
но и сочи, че с такива съюзни-
ци на Вашингтон не му тряб-
ват врагове.

Борбата с руското енер-
гийно влияние в Европа, ко-
ето САЩ наричат “зловред-
но” заема немалка част от
официалната реторика на
американските власти и тех-
ните НПО-та в ЕС. Накрая
обаче не само, че не преус-
пяха в това си усилие, но
Русия излезе на втора пози-
ция сред износителите на
суров петрол и петролни
продукти в САЩ. Не, амери-
канците не са станали зави-
сими от руското черно зла-
то, но символизмът на момен-
та е удивителен. Както беше
удивителен и резултатът на
юнската срещу между Путин
и Байдън в Женева. На рус-
наците им беше необходим
просто фактът на нейното
провеждане като потвържда-
ване на великодържавния
статус на държавата им. За
американската страна оста-
на само съмнителната удов-
летвореност, че Байдън се
осъзнал като президент на
САЩ и “лидер на свободния
свят” по време на тези раз-
говори. Така по парадокса-
лен начин Русия се оказва
нужна за поддържане на то-
нуса на обитателя на Белия
дом и на любимата роля на
САЩ в света.

Сегашната администрация
на Белия дом обяви “завръ-
щане” на Америка, но това
изглежда повече като пиар
усилие

за запазване
на поизтъркан имидж

отколкото като реално дейст-
вие. Имперските усилия за
доминация достигнаха своя
предел още по времето на
Барак Обама, но всичко започ-
на при Буш. Тръмп, при всич-
ката му екзотичност, бе отго-
вор на инстинктивно усеща-
не, че топката трябва да се
успокои, че САЩ са се “загу-
били” навлизайки дълбоко в
чужди територии и в буквал-
ния, и в преносния смисъл.
Байдън се опитва да върне
нещата в старото им русло с
по-меки методи, но това е
невъзможно. Светът измина
голям път през последните
десетина години.

При цялото им могъщест-
во, което ще остане такова
поне в близкото десетилетие,
нещо се пречупи в САЩ.
Дългото отстъпление засега е
видимо само по периферията,
но историята ни учи, че кога-
то империите го започнат, те
рискуват сривът да ги застиг-
не и залее, въпреки, че изглеж-
дат толкова силни и велико-
лепни отстрани.
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Трагичен спектакъл
се разиграва пред очите
ни. Хората в Германия
първо трябваше да чакат
с месеци, докато им дой-
де редът за ваксинация
срещу КОВИД-19. А
сега лекарите в имуни-
зационните центрове
седят и чакат да се по-
яви някой кандидат за
инжекция, докато хиля-
ди дози от ваксината
отиват на бунището.

Няколко германски
провинции искат да вър-
нат на здравното минис-
терство излишните дози,
хиляди вече бяха унищо-
жени, защото срокът им
е изтекъл. А когато се
унищожава ваксина, в
огъня всъщност се
хвърлят милиони евро
пари на данъкоплатците.
Това си е достатъчно
лошо. Ала още по-лоши
са жилавият скепти-
цизъм към ваксините и
неусетната раздяла с

Някои отказаха да се съо-
бразят с предупрежденията
относно пандемията. Сега ог-
ромните пожари в Гърция и
на други места в Средиземно-
морието, след големите навод-
нения в Северна Европа, по-
раждат силна тревога.

“Никой не е в безопасност,
ако всички не сме в безопас-
ност”, беше изводът от панде-
мията. Сега последиците от
новите антропогенни бедст-
вия се завръщат.

Първо, екстремните метео-
рологични явления ще бъдат по-
честа част от живота ни.

Второ, нашата
взаимозависимост

е неразривна

Не е достатъчно да почис-
тите собствения си двор, ако
вашият съсед не прави същото
и гората около вас е незащите-
на. Дори не е достатъчно, ако

вашата страна е направила
всичко необходимо на нацио-
нално ниво, но планетата е
изправена пред въздействието
на екстремните, катастрофал-
ни промени в климата.

Този свят на планетарни
кризи изисква да преразгледаме
всичко, започвайки от основи-
те, от ДвкъщиУ. От начина, по
който строим в горите без под-
ходящи строителни норми и
зони за пожарна безопасност
до акрите мъртва биомаса, ко-
ято никой не изчиства. От лип-
сата на дългосрочно планиране
за устойчиво развитие до пла-
нове за действие при извънред-
ни ситуации, каквито сега ще
възникват все по-често.

Нещо повече, основите вече
не са достатъчни. Те са необхо-
димо, но не достатъчно условие,
за да се предотврати най-лошо-
то. Научните данни показват, че
разпространението на тежки
метеорологични явления се
дължи на антропогенно измене-
ние на климата. Дори големите,
развитите страни сами нямат
силата да се справят с подобни
глобални предизвикателства,
както станахме свидетели с Гер-
мания, удавена в смъртоносни
наводнения и мегапожари, об-
хващащи обширни райони на
Калифорния.

Ясно е, че пред нас същест-
вуват предизвикателства от
трансгранично, наднационално
и глобално измерение. Те изи-
скват укрепване на транснаци-
оналното сътрудничество, меж-
дународна система, организи-
рана въз основа на многостран-
ни институции, споразумения и
правила, за да се защитят общи-
те обществени блага, от които

зависи благосъстоянието и оце-
ляването на всеки един от нас
на тази планета. Именно окол-
ната среда изисква европейска
солидарност и силен глобален
Европейски съюз.

Общата заплаха от природ-
ни бедствия ни сближава. Точно
както “земетръсната диплома-
ция” от 1999 г. улесни сближа-
ването на Гърция и Турция, така
и горските пожари в двете стра-
ни временно топят леда. (Разби-
ра се, националистическите ре-
флекси умират трудно и турски-
ят президент Реджеп Ердоган
побърза да обвини кюрдите за
пожарите. При неговото прави-
телство Турция отдели всички
ресурси за прокси войни, но не
и за собствени пожарогасител-
ни самолети.)

Термален купол
се е настанил над Сре-

диземноморието

улавяйки изключително ви-
соки температури в катастро-
фална спирала. Екстремните
горещи вълни предизвикаха

мегапожари и отделиха високи
нива на въглероден диоксид,
което допълнително изостри
глобалното затопляне.

Средиземноморието е реги-
он на политически съперниче-
ства, конкурентна експлоатация
на енергийни ресурси и кон-
фликти. Това е преди всичко
област на много тясна, неразру-
шима взаимозависимост. Като
най-развитата страна в Източ-
ното Средиземноморие, която е
едновременно член на НАТО и
Европейския съюз, Гърция тряб-
ва да играе водеща роля в
превръщането на региона в
транснационално сътрудничест-
во, енергиен преход и устойчи-
во развитие.

Вътре в страната новите ек-
стремни заплахи налагат нов
репертоар от политическа и
обществена отговорност. Те
налагат мобилизиране на сили
(партии, местни власти, компа-
нии, социални партньори), за да
се постигне нов консенсус, кой-
то да позволи на страната да
бъде защитена от нови катаст-

рофални заплахи. И в това от-
ношение новите технологии и
бизнес иновациите трябва да
бъдат ориентирани към нужди-
те на екологичния баланс и ус-
тойчивото развитие.

Новата карта на глобални-
те заплахи преструктурира по-
литиката в държавите, разкри-
вайки нови линии на разделе-
ние. В западния свят това са
междупартийните сили на на-
уката и рационалността срещу
“отричащите” науката, вакси-
ните, изменението на климата
и самата емпирична истина. В
зрялата американска републи-
ка последните нахлуха в Кон-
греса. В Европа всички те те
заплашват общественото здра-
ве и фундаменталните демо-
кратични достижения.

Ще бъде необходима много
смелост, включително полити-
ческа смелост, за да се изпра-
вите пред предизвикателства-
та на този нов дистопичен свят
на антропогенни природни за-
плахи. Ще трябва да научим
много и да се научим още по-
вече. /БГНЕС

Планетарните бедствия
се дължат на човека
Трябва не само да си подредим къщата, но и да
създадем нови глобални механизми срещу заплахите

Проф. Джордж ПАГУЛАТОС
от Атинския университет

Защо хиляди дози да отиват на боклука

СНИМКА БГНЕС

Това е само едно от унищожителните поражения на огъня в селище на втория по
големина гръцки остров Евиа. Вестник “Катимерини” цитира високопоставен служител,
който определи пожарите в страната като “библейска катастрофа”.

целта за групов имуни-
тет, която си бяхме по-
ставили в началото на
ваксинациите.

Как се стигна
дотук?

В този трагичен спек-
такъл участват мнозина -
не само онези, които не
желаят да се ваксинират.
Противниците на вакси-
ните се позовават на сво-
ите права и свободи, но
по този начин създават
ситуация, в която могат да
бъдат ограничени свобо-
дите на цялото общество.

Подобно схващане за
една свобода, която се
практикува за сметка на

обществото, няма нищо
общо с идеала за образо-
вания гражданин - един
идеал, за който с пълно
основание се застъпват
редица либерално мисле-
щи хора. Подобно схваща-
не води дотам, че при след-
ващия локдаун цялото об-
щество ще изпадне в не-
свобода.

Част от трагичния
спектакъл станаха и про-
тиворечивите препоръки,
свързани с ваксината на
“Астра Зенека”. Европей-
ската агенция за лекарст-
вените средства ЕМА
препоръча тази ваксина
без никакви ограничения
за всички възрастови гру-
пи, докато в Германия
Постоянната комисия по
ваксинациите препоръча
препарата само за хора
над 60-годишна възраст.

А Дания дори изцяло пре-
крати ваксинациите с
“Астра Зенека”.

Хората, които правят
политиката и взимат ре-
шенията в Германия, от
известно време насам
вече се интересуват един-
ствено от предизборната
борба. А унищожаването
на ваксини не им пасва
като тема. За задължител-
ното ваксиниране пък
изобщо не бива да се по-
вдига и дума.

А може и другояче.
Показват го решенията на
няколко европейски дър-
жави да въведат задължи-
телна ваксинация за опре-
делени групи хора. В Ита-
лия например още от 25
май целият медицински
персонал е длъжен да се
ваксинира срещу корона-
вируса. Там обсъждат по-

добна мярка и по отноше-
ние на учителите. Във
Франция всички работещи
в сферата на здравеопаз-
ването и грижите за възра-
стни хора до 15 септем-
ври са длъжни да си по-
ставят поне първата доза.
А във Великобритания
правителството оповести
задължително ваксинира-
не за работещите в домо-
вете за възрастни хора.

Разберете,
длъжни сме да се

ваксинираме

Лично на мен панде-
мията ми предаде един
важен урок: идеологиче-
ските дебати и политиче-
ската многознайковщина
нито спасяват човешки
животи, нито унищожа-
ват вируса. Тази работа

я вършат ваксините.
Тъкмо благодарение на
грандиозния труд на уче-
ните и на международно-
то сътрудничество днес
ние имаме възможност
да поставим пандемията
под контрол.

На този фон унищо-
жаването на ваксини из-
глежда чудовищно. Стра-
данията на заболелите от
КОВИД-19, смъртта на
милиони хора и мъката на
техните близки просто ни
задължават да не се от-
казваме и да продължава-
ме с ваксинациите, въпре-
ки болезнените препятст-
вия. Длъжни сме да
продължим да се борим
за спасяването на човеш-
ки животи и да водим и
занапред уморителните и
потискащи дискусии.
Длъжни сме да взимаме
решения, вместо да бяга-
ме от тях. За да сложим
край на този трагичен
спектакъл./БГНЕС
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Да знаеш да
станеш от масата
Песен за една 60-годишна любов

бедно петчасово предаване “Раз-
говор с вас”, ама истински раз-
говор, без нагласен предвари-
телно сценарий и без съответни
събеседници с “проверени”
предварително въпроси.

Преди това Боян беше коре-
спондент във Франция и явно
беше “попил” много от тамош-
ния начин на реализация на
модерно европейско радио. Но
дойде “новото време”, започна
“рязане на глави”, трябваше да
падне и главата на председателя
на Съюза на българските жур-
налисти Боян Трайков, че го и
изключиха от СБЖ.

Но да се върнем на канди-
датстването ми за “Дума” след
завръщането ми от Прага. “Под-
работих двама колеги - Петьо
Бочуков и Бони Немски, да уго-
ворят главния редактор Стефан
Продев да ме назначи на сво-
бодно място в международния
отдел. “Той е забравил да пише”,
отсякъл той. Ами, “човек на
Боян”, нали. Петьо и Бони били
доста настойчиви и накрая Про-
дев кандисал.

Е, тръгнаха нещата, все пак
доста години съм бил “журна-
лист-международник”, не бях
забравил занаята. Сега между-
народниците са девета дупка на
кавала, но тогава ни смятаха за
елита на журналистиката.

 При тогавашните техноло-
гии от т.нар. редакционно при-

ключване на броя до излизане-
то на шпалтите, т.е. напечата-
ния текст на хартия, който
трябваше да прегледаме и нане-
сем поправки, ако се налага, ми-
наваха два часа. Сядахме на ма-
сата с донесените питиета и на
сладка приказка. Редовно на ве-
черното “парти” в международ-
ния отдел се включваше Про-
дев, вероятно защото бяхме
най-близо до възрастта му.
Пийваше си ракийката, пафка-
ше с лулата, атмосферата -
съвсем приятелска. Идваха ко-
леги и от другите отдели. По
някое време ставаше, отиваше
си в кабинета и пишеше вели-
колепните си статии. Пишеше
ги на ръка, а секретарката му
ги преписваше на машина.
Като си помислиш, че в това
недалечно време, когато “тех-
нологията” на печатането на
текст не се е различавала тол-
кова от Гутенберговите първи
стъпки на печатното слово, до
днешното списване на вестни-
ка “он лайн”, т.е. не се налага
журналистът непременно да
бъде в редакцията, е минал по-
малко от четвърт век... Днес
нямаше да се сбираме на раз-
думка край редакционната
маса и Стефан Продев да си
пафка с луличката.

Май закопнях за онези древ-
ни времена.

В началото Стефан беше
доста сдържан с мен, за което и
аз имах “принос”.

Доведе той нов икономичес-
ки директор, запомнихме го
като “Табуретката”, едва ли ня-
кой е знаел името му, едва ли си
го спомня и днес. Препоръчал
му го Андрей Луканов. Събра-
ние за представянето му на ко-
лектива. Представя го Тошо
Коруев (вечна му памет на доб-
рия приятел!) и задава дежур-
ния въпрос: “Някакви въпроси,
изказвания, другари?” И готов
да закрие това съвсем формално

представяне на новия финансов
директор. Неочаквано искам
думата и разказвам как имам
покана да посетя Ирак с група
български журналисти. Проучил
съм и предлагам най-икономич-
ния начин да се добера до Ати-
на, откъдето има самолет за
Аман, столицата на Йордания, а
оттам иракските домакини ще ни
поемат и закарат до Багдад с ав-
томобили. Табуретката
отхвърля предложението ми и
казва, че с редакционна кола ще
ме закарат до Солун, “който е
голям международен център, и
от там ще пътуваш за Аман”.
Изтъквам, че ще излезе много
по-скъпо, защото трябват пари
за бензин, дневни за двама ни и
за една нощувка на шофьора и
т.н. Е, оказва се, че от “големия
международен център Солун”
полет до Аман няма...

“Не е вярно”, скача Табу-
ретката. “Вярно е, вярно е,
има свидетели”, не млъквам аз.

Продължение
от вчерашния брой

Минаха петте приказни го-
дини във все още единната
държава Чехословакия. Там про-
мените някак не се усетиха тол-
кова драматично. Макар че ко-
мунистическите ръководители
също не бяха готови да сдадат
властта. Ако у нас остана недо-
казано изрекъл ли е Младенов
думите “Танковете да дойдат”,
то в Прага бяха дошли, парки-
рани на една ливада недалеко от
мястото, където живеех. Исто-
рическа беше ролята на дълго-
годишния дисидент Вацлав Ха-
вел, грандиозен наистина беше
многохилядният митинг на ста-
диона “Страхов”, начело на
държавата застана Хавел, а ми-
нистър-председател стана Дуб-
чек. Москва не прие с ентуси-
азъм промените. Спомням си,
че беше разпространена една
закана от довчерашните съвет-
ски братя, в която се заиграва-
ше с името на премиера: “Дуба
будем резать, а ЧК останется”.
(“Дъба ще го отсечем, а ЧК ще
остане). Е, не остана ЧК в Пра-
га да “реже дъба”, “тихата ре-
волюция”, както я наричаха,
нищо от постигнатото при со-
циализма не унищожи, а започ-
на “надграждане”, за каквото у
нас само се говореше.

Говорехме си по телефона с
близките в София. Майка ми
гордо съобщаваше: “Днес се
редих два часа за мляко, слава
богу, взех последното”. Гоща-
вах гостите си в Прага с агнеш-
ко в един ресторант на извест-
ната “Напшикопе”. Странно, но
чехите не си падат по агнешко-
то, никога не се случи да кажат:
“Свършихме го”.

Поотклоних се от темата за
шефовете, които съм имал.

Връщам се в България през
1993-та, до пенсия остават още
пет години, трябва да се търси
работа. Тогава беше истински
бум на всякакви нови издания,
но убеждението ми беше, че
моето място е в “Дума”, прекръ-
стеното така от Стефан Про-
дев “Работническо дело”. Не
съм вчерашен все пак, свързвам
се с моите колеги и стари при-
ятели Петьо Бочуков и Бони
Немски, които работят там.

Когато след време група
колеги, стари приятели, се
събирахме в една кръчмичка
на столичната улица “Мусорг-
ски”, недалеко от Полиграфи-
ческия комбинат, в един раз-
говор Боян с явна болка отро-
ни: “Членството ми в СБЖ
още не е възстановено”.

А Боян, освен че беше пред-
седател на СБЖ, направи истин-
ска революция в Радиото. Бълга-
рите по онова време слушаха
“Радио Люксембург” - заради
разнообразните програми, в
които новини се редуваха с
модните тогава мелодии по све-
та, и “Радио Анкара” предпочи-
таше една част от слушателите
у нас поради понятни причини.
Боян раздели програмите, появи
се програма “Христо Ботев” с
по-сериозните теми и журнали-
стически разследвания, и особе-
но програма “Хоризонт” с раз-
нообразен, развлекателен харак-
тер, с много авторски блокове.
И до ден днешен като седнем на
чаша бира в “Хепи” на “Раков-
ски”, от съседни маси любезно
питат моята сътрапезничка “Вие
не сте ли Божана Димитрова?
Познах Ви по гласа”. Божана
водеше много популярно следо-

Да не разказвам какъв скандал
се разрази впоследствие вече
по други проблеми, като на-
пример за ниските заплати, за
забавянето им, за недо-
статъчните пари за команди-
ровките в страната и пр.

Връща се Продев, докладват
му как е протекло “посрещане-
то” и той веднага нарежда да се
организира ново “посрещане
както трябва”. Защото нов чо-
век влиза в сплотения ни при-
ятелски колектив, не може да е
формално. След време Табурет-
ката съвсем издъни финансите
на вестника, викат ги с Продев
в ЦК за обяснения и там вели-
кият финансист, препоръчан
лично от Луканов, решава да си
“умие” лицето и се нахвърля...
върху Продев с обвинения: “Ти
си виновен за това финансово
положение на вестника!” След-
вали са неприятни сцени, при
които главният редактор тряб-
вало да дава обяснения за про-
валите. После всички дружно

Константин ИВАНОВ

До Стефан Продев - новоизбран за председател на СБЖ. На снимката са и
главният секретар на СБЖ Сашо Ангелов, и секретарката на МОЖ Леена Пауку

Финалът ми като щатен журналист. В стаята на
международния отдел на ДУМА в компанията на Светла
Михова, Петьо Бочуков, Велислава Дърева и Пламен Енчев

блокирахме Табуретката в ка-
бинета му, бяхме решили да го
напъхаме в един голям кош и да
го изнесем вън от вестника,
Продев едва го спаси от нас.

През последните трийсет
години по-добър журналист от
Стефан Продев няма, но от
“Позитано” не се поколебаха да
го “пенсионират”, когато той
беше още в стихията си. Сам си
подаде оставката на един пле-
нум, посрещната от “другари-
те” с мълчание... Спомням си, че
на поклонението пред ковчега
му, изложен в “триъгълника на
властта”, часове наред се стича-
ха хиляди хора. А отговорни
лица говореха, че “всички сме
му длъжници”. Всички ли?

Дългичко стана, но да му
мислят колегите как да го вка-
рат във вестника.

И така: Сбогом, моя 60-го-
дишна любов, преживяна във
вестници, в радио, в Бейрут и
Прага!
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Първата “История на българското
изобразително изкуство” вече е в кни-
жарниците. Епохалният труд с тексто-
ве на видния изкуствовед Кирил
Кръстев (1904-1991) включва изслед-
ванията му в тази област, които об-
хващат периода от Древността до края
на ХХ век.

Корифеят работи върху подобен
проект цял живот, трупа хиляди страни-
ци материали, но така и не успява да ги
събере в цялостно издание. “История на
българското изобразително изкуство”
остава ненаписаната му книга. Тя вижда
бял свят сега - трийсет години след
смъртта му, благодарение на съставите-
ля Иво Милев, издателство “Лист” и под-
крепата на Столичната община.

Месеци наред Иво Милев преглеж-
да целия архив на Кирил Кръстев и
успява да сглоби цялостната картина
на българското изобразително изкуст-
во - такава, каквато я е виждал и отра-
зявал в записките и материалите си
изкуствоведът.

В продължение на почти седемде-
сет години Кирил Кръстев е сред най-
ярките фигури в българската култура.
Прохожда в нея още в ученическите
си години като поет, а след Първата
световна война стъпките му стават все
по-стабилни - утвърждава се като есе-
ист, литературен критик, публицист и
изкуствовед. Неговият по-млад колега
Петър Увалиев - един от най-влиятел-
ните интелектуалци в Европа, емигри-
рал от България през 1948-а, го нари-
ча “оазисна личност”, поколения ху-
дожници мечтаят да забележи и комен-
тира творбите им. “Европейски човек
беше. И осанката му такава”, помни го
скулпторът Павел Койчев. А колегата
му Георги Чапкънов-Чапа е лаконичен
и категоричен: “Велик!”.

Съставителят на “История на

„Тангра” ще изнесе
концерт в кино „Кабана”

Емблематичната рок група “Тан-

гра” ще изнесе специален концерт за

първи път в София това лято, съоб-

щи Актуално.ком. Настоящият

състав на бандата е Дани Ганчев

(клавишни, вокал), Боби Косатката

(вокал, китара), Иво Чалъков (кита-

ра), Валери Григоров-Рио (бас китара,

вокали) и Стефан Попов (барабани).

След загубата на един от основате-

лите - Константин Марков, музикан-

тите от “Тангра” са решени и в

негова памет да възобновят концерт-

ната дейност и обещават много нови

и свежи моменти в звученето си - още

по-акустично и ню уейв. Бандата е

създадена през 1976 г., а през годините

до днес често е сменяла стила и

звученето си, под влиянието на раз-

личните емблематични музиканти,

които са били част от нея. Непреход-

ни обаче остават легендарните песни

“Нашият град”, “Богатство”, “Лю-

бовта, без която не можем”, “Бъди

какъвто си”, “Оловният войник”,

“Жулиета”, “Черно-бяла снимка” и

много други, които ще звучат в кино

“Кабана” на 25 август от 20 ч.

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

Румънката Оана Андра
ще пее в „Пепеляшка”

Елегантната режисура на Вера

Петрова на “Пепеляшка” от Росини

предизвиква усмивки и добро настро-

ение дори там, където според либре-

тото би трябвало да се чувстваме

леко тъжни. “Много ми допада тази

трактовка, при която героинята ми

е активна, весела, жизнерадостна.

Играла съм и версии, в които Пепе-

ляшка е олицетворение на страдани-

ето, но предпочитам прочита на Вера

Петрова”, споделя Оана Андра. Де-

бютирала в ролята още като сту-

дентка, тя продължава да харесва

музиката на Росини и специално тази

негова опера. Освен Андра, на 14

август на Панчаревското езеро ще се

срещнем с Хрисимир Дамянов (принц

Рамиро), Атанас Младенов (Данди-

ни), Николай Петров (Дон Манифи-

ко), Милена Гюрова (Клоринда) и др.

Диригент е Жорж Димитров. Сцено-

графията на Боряна Ангелова е не-

обичайна и в пълно съзвучие с режи-

сьорския прочит. Огромни пъстроц-

ветни яйца побират героите ту като

стаи, ту като каляска, ту се превръ-

щат в цветна градина. Свежото и

ярко усещане от тези оригинални

решения се допълва от пищните, уми-

шлено решени на ръба между краси-

вото и кича, костюми на Християна

Михалева-Зорбалиева.

СНИМКА АКТУАЛНО.КОМ

Излезе първата история
на българското изкуство
Томът от 528 страници включва 800
репродукции и разкази за 100 художници

Кирил Кръстев през 1924 г.

Художественото оформление на
книгата е дело на Милена
Вълнарова. За корица е използван
акварел от “Цариградски цикъл” на
Владимир Димитров - Майстора,
рисуван през 1926 г.

българското изобразително изкуство”
Иво Милев пък отбелязва: “Без този
вездесъщ наблюдател, с благородство-
то на неговата организираща мисъл -
българското изобразително изкуство
нямаше да е това, което е.”

Приживе за Кирил Кръстев мисия
и крайна цел на изкуствата е “очелове-
чаването на самия човек”, а не само-
целно развитие на форми или изразя-
ване и насърчаване на чувствата, най-
вече и най-пагубното - сантиментал-
ността. Изкуството има значение само
доколкото може да бъде в услуга на
усъвършенстването на човека и оттам
на формите на бита и живота.

Луксозното издание е в голям фор-
мат и сред 528-те му страници са
включени житейските и професионал-
ните истории на поне 100 художници
и близо 800 цветни изображения и
репродукции на произведения на изку-
ството, предоставени от държавни га-
лерии и частни колекции. Книгата има
QR код, който води към виртуална
галерия на сайта на издателството.

Текстовете, подходящи за най-ши-
рок кръг читатели, са разпределени в
три големи тематични кръга - Ста-
робългарско изкуство, Среднобългар-
ско изкуство и Ново българско изку-
ство. Всеки от разделите е консулти-
ран с научни редактори - доц. д-р Ра-
лица Русева, Мариела Стойкова, Ане-
лия Николаева. Томът предлага вълну-
ващо пътешествие между епохи, май-
стори и творби.

Естествен завършек на изданието е
подробната библиография с всички
статии и книги на Кирил Кръстев, как-
то и азбучният показалец на включе-
ните в книгата автори.

ЕМФ представя
лауреатите от конкурса
за наградите
на „Кантус фирмус”

СНИМКИ “КАНТУС ФИРМУС”

Европейският музикален
фестивал 2021 ще представи
лауреатите от първия Нацио-
нален радиоконкурс за млади
инструменталисти, организи-
ран от “Кантус фирмус” с
финансовата подкрепа на На-
ционалния фонд “Култура” и
в партньорство с Класик FM
радио. На 28 септември от
19.30 ч. в зала “България” ще
се състои официалната цере-
мония по награждаване и за-

ключителният концерт на
участниците в музикалното
състезание, в което се вклю-
чиха над 90 млади таланти от
средните и висшите музикал-
ни училища в България. Во-
дещ на събитието ще бъде
журналистът от Класик FM
радио Георги Митов-Геми.
Отличията ще бъдат връчени
от членовете на журито Гри-
гор Паликаров, Георги Чер-
кин, Людмил Ненчев, Статис

Карапанос и Даниела Ханд-
жиева, както и от Васил Ди-
митров - изпълнителен дирек-
тор на “Кантус фирмус” и
инициатор за създаването на
конкурса.

В програмата ще участват
победителите в двете възрас-
тови групи - ярките музикал-
ни дарования Ивайло Васи-
лев (пиано) и дуото Лора
Маркова (цигулка) - Сион
Найман (виолончело). Публи-
ката ще може да чуе също
изпълненията на другите на-
градени от първата възрасто-
ва група, до 15 години - На-
ума Найман (виолончело) от
София и Ева Дончева (цигул-
ка) от Варна. От втората
възрастова група ще вземат
участие Здравка Василева

(тромпет) от Пловдив - носи-
телка на втора награда, и
Сион Найман като индивиду-
ален участник, отличен с тре-
та награда. В концертната
програма са включени също
Виктор Василев (цигулка) от
Пловдив и Стефан Славчев
(кларинет) от Варна, които
получават поощрение, както
и носителят на специалната
награда на Класик FM радио
Радослав Чиколов (пиано) от
Пловдив.

Европейският музикален
фестивал се реализира с под-
крепата на Министерството
на културата и Столичната
община - Календар на култур-
ните събития на СО, а за кон-
церта партнира и Софийска-
та филхармония.



Някои ензими в краставиците помагат за по-доброто

усвояване на протеините и витамините от група В.

Най-висок е процентът на мъжете в Катар - на една

жена се падат по 2,87 представители на силния пол.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ВТОРНИК

10 АВГУСТ 13
2021

¿ÕΔ≈ÀŒ  –¿—»Õ»,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ, ·ËÊÛÚÂ
œÓÙ. ¿—≈Õ —≈À»Ã— »,
ÓÔÂÂÌ ÔÂ‚Âˆ
√≈Œ–√» —“¿… Œ¬,
‡ÍÚ¸Ó
œÓÙ. ƒ¿Õ»≈À ¬⁄À◊≈¬,
˛ËÒÚ, ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
Ë Ì‡ÛÍ‡Ú‡
≈Ã¿Õ”»À …Œ–ƒ¿ÕŒ¬,
˛ËÒÚ, ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ ‚˙ÚÂ¯ÌËÚÂ ‡·ÓÚË
œÓÙ. —“≈‘ ¿ ŒÕ» flÕ,
ÔÓÔ Ë ‰Ê‡Á ÔÂ‚Ëˆ‡
“»’ŒÃ»– —“Œ…◊≈¬,
ÔÓÒÎ‡ÌËÍ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ —¿Ÿ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

√ÓÁÌÓÚÓ „‡‰ÊÂ Â Í‡ÚÓ ÏÓÒÍ‚Ë-
˜‡ - ıÂÏ ‚˙¯Ë ‡·ÓÚ‡, ıÂÏ ÌÂ ÚË
„Ó ·‡‡Ú...

Животните с наднормено тегло живеят
много по-малко от останалите, сочат данни-
те от световни проучвания. Ако домашният
ви любимец има апетит, е важно да следите
килограмите му и при нужда да му изготви-
те нов хранителен план, съветват експерти.

45% от собствениците на кучета и котки
споделят, че често купуват подаръци за
рождения им ден. А 95% от хората смятат
домашните любимци за членове на семейст-
вото. Когато кучето или котката станат част
от домакинството ни, искаме да направим
всичко възможно, за да повишим качеството
на живота им, пише още каналът Zoo Box
във vbox7.

Специалистите препоръчват да се
поддържа активността на домашните любим-
ци, като се отделя специално време и внима-
ние на играта с тях. Това ще ги запази в
добра форма, а редовните разходки в парка
ще са благоприятни и за вашето здраве, уточ-
няват експерти.

Дебелите животни
живеят по-малко

95% от хората смятат домашните
любимци за членове на семейството

Добре е да кастрирате своето куче или
котка още преди първото им разгонване. По
този начин ще намалите шансовете за някои
заболявания, както и вероятността живот-
ното да избяга в търсене на партньор, раз-

криват още изследователите.
Всеки има нужда от спа процедури, дори

и домашният ви любимец. Поглезете своето
животинче с лек отпускащ масаж, който ще
намали безпокойството му и ще отпусне
мускулите, особено след ден, изпълнен с
игри.

Котките и кучетата са любопитни, оби-
чат да си играят и дъвчат всичко, което на-
мерят в дома ви. За да избегнете ситуации,
които могат да застрашат здравето на вашия
домашен любимец, премахнете всички опас-
ни за тях предмети.

Не забравяйте да посещавате ветеринар-
ния си лекар винаги, когато това е необхо-
димо. Не пренебрегвайте рутинните прегле-
ди, дори и да не виждате проблеми при
кучето или котката.

Както при хората, така и при домашните
любимци е изключително важно редовното
миене на зъбите. Използвайте само специа-
лизирана паста, както и дъвчащи лакомства.

Освен да къпете домашния си любимец,
е важно редовно да сресвате козината му, а
при нужда и да я подстригвате. Това ще
предотврати кожни раздразнения и инфек-
ции, категорични са специалистите.

Кучето и котката се отблагодаряват
за грижите с обич

Художникът на ДУМА Анато-
лий Станкулов за трета поредна го-
дина е куратор на изложбата на из-
вестни български автори, предста-
вени от “Произведено в България”
по време на джаз фестивала в Бан-
ско. Преди време, по инициатива
на д-р Емил Илиев, експозицията е

Анатолий Станкулов
пак покорява Банско

осъществена за първи път, с идеята
да бъде разширена културната плат-
форма на престижното музикално
събитие, разказва Станкулов. Тази
година в малката зала на Дома на
изкуствата е подредена и негова са-
мостоятелна изложба, наред с твор-
бите му в общата.

В живота битката е
за душите на хората,
казва Станкулов, за тях
се борят Дяволът и ан-
гелите.  Докторът се бе
заел с мисията да по-
стави на друго ниво
културните и естетиче-
ските познания и възпи-
тание на хората и ма-
кар че, за съжаление,
него вече го няма, важ-
но е да продължаваме
да реализираме светли-
те му идеи - както по
отношение на фестива-
ла, така и на тези летни
изложби.

Конструктори от Тех-
нологичния университет
на Делфт, Нидерландия,
съвместно със специалис-
ти от компанията “Тек-
тикс”, създадоха робот,
предназначен да събира
фасове на плажа и на дру-
ги обществени места,
съобщи сайтът на учебно-
то заведение.

Експертите са решили
да проектират устройст-
вото, след като научили,
че всяка година в приро-
дата попадат 4 трилиона

Прилеп прелетя рекордно
разстояние от 1254 км от
Лондон до Западна Русия само
за да бъде нападнат от котка,
съобщи “Мейл он сънди”.
Натузиевият дребен бозайник
с тегло 8 грама е голям, кол-
кото палец. През 2016 г. на
женския екземпляр е поставен
пръстен в парк близо до Хий-
троу, Великобритания. Открит
е от любители на природата в
руското село Молгино, след
като бе нападнат от котка.
Малко по-късно прилепът
издъхнал.

Полетът му е един от най-
дългите, регистрирани във
Великобритания, и вероятно е
и световно постижение. Спе-
циалисти в руския приют за
животни, където прилепът
попада, разбират за рекорда
му, когато виждат пръстена,
на който е написано “Лондон-
ска зоологическа градина”.

Рекордът на този бозайник
отстъпва само на един друг
пример за вида в Европа. През
2017 г. натузиев прилеп миг-
рира от Латвия до Испания,
като прелита 2224 мили (око-
ло 3580 км).

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

Именитият художник подреди самостоятелна
изложба в Дома на изкуствата

угарки от цигари. Фасо-
вете се разграждат за 14
години, но съдържащата
се във филтрите микро
пластмаса може да замър-
сява околната среда в
продължение на цял век.
А също така нарушава чи-
стотата на въздуха, вода-
та и почвата, трови хора
и животни.

Ако бъде пуснат в ма-
сово производство, нови-
ят робот може да допри-
несе за разрешаването на
проблема.

Стивън Кинг ще пише книга за пандемията от коронавирус

Световноизвестният американски
писател Стивън Кинг (на снимката)
смята да напише книга, посветена на
пандемията от коронавирус. Авторът
на романа “Сияние” разкри намере-
нията си в ефира на ток шоуто The
View с Упи Голдбърг.

“Искам да взема събитията от
2020 г. и да видя как ще изглеждат
като роман. Това няма да бъде никак

лесно”, уточни писателят.
Стивън Кинг отбеляза, че панде-

мията е повлияла и върху създаване-
то на детективския роман “Били
Съмърс”, издаден в началото на месе-
ца. Според сюжета героите трябва да
отидат на круиз, но това е невъзмож-
но заради ограничителните мерки. По
тази причина писателят е пренесъл
действието през 2019 г., за да изглеж-

да историята правдоподобно.
Кинг е автор на над 50 романа,

които са продадени в 350-милионен
тираж по цял свят. През 2003 г. пи-
сателят бе удостоен с медала на
Националния книжен фонд за своя
огромен принос в развитието на аме-
риканската литература. През 2014 г.
получава и Национален медал за по-
стижения в изкуството.

Руска котка
уби британски
прилеп
рекордьор

За миграцията на тези
бозайници се знае малко

Робот събира
фасове на плажа
Робот събира
фасове на плажа
Робот събира
фасове на плажа
Робот събира
фасове на плажа
Робот събира
фасове на плажа
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За 10 август НИМХ издава предупреждение първа и втора

степен за високи температури за цялата страна. Отново

ще е слънчево и горещо. След обяд над планинските райони

ще се развие купеста облачност, но без съществени валежи.

Ще духа слаб до умерен вятър от север-североизток. Преоб-

ладаващите максимални температури ще бъдат между 35o

и 40o. Над Черноморието ще е слънчево, след обяд ще духа

бриз. Максимални температури на въздуха: 30o-33o.

Температурата на морската вода е 26o-27o.

НИМХ/БТА

ВИДИН

38c

СОФИЯ

36c

САНДАНСКИ

40c

ПЛЕВЕН

39c

РУСЕ

38c

ПЛОВДИВ

40c

ВАРНА

32c

БУРГАС

33c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Ще поставите условия в
защита на интересите си.
Ще работите за цели, с
които ще промените ре-
зултатите в своя полза.

ОВЕН

Без емоции ще приемете
нечие решение, оставайки
го без коментар. Профе-
сионалните дела ще нало-
жат пътуване.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще вземете решения, чрез
които ще ускорите разви-
тието на важен за вас
въпрос. Това ще внесе по-
вече спокойствие.

22 май - 21 юни

РАК

Инициативите в които ще
се включите, ще привле-
кат вниманието. Обвър-
зването с проблемите ще
наложи промяна.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С адекватни действия ще
минимизирате риска, кой-
то съществува. Денят се
свързва с финансови сдел-
ки и спонсорство.

23 юли - 23 август

ДЕВА

С отворени сетива сте за
вълненията на околните и
това ще ви помогне по-
лесно да се справите с
възникнал проблем.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се сблъскате с ново-
сти, някои от които може
да ви създадат напреже-
ние. Ще отхвърлите част
от ангажиментите си.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще работите по програ-
мата си без да губите
време. Ако дължите суми
не чакайте многократна
покана, за да ги върнете.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Предстои ви много рабо-
та, повечето от която
срочна. Въпрос, свързан със
семейството ви, ще ви
създаде повече емоции.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Бъдете реалисти и не се
обвързвайте с отговорно-
сти, за които нямате
време. Постигнати спора-
зумения ще ви улеснят.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще синхронизирате дейст-
вията си с хората, с ко-
ито работите по обща
задача. Очертават се до-
пълнителни доходи.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще ви се отдаде да про-
зрете неща, които до сега
са ви се изплъзвали или
съзнателно сте ги прене-
брегвали.

ХОРОСКОП

СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

40
o
С 38

o
С 35

o
С 34

o
С 34

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

35
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

06.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ
‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/

07.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
09.30 ¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
6, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÒÂËˇ/

10.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œ‡˜ÂÌˆ‡ ÒËÂÌÂ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
13.30 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÒÂËˇ/Ô/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 ¡‡˘‡ ÏË ‰ÓÍ. ÙËÎÏ /

¡˙Î„‡Ëˇ, 2003„./
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ÃËÚÓ‚Â Ë ÎÂ„ÂÌ‰Ë ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
19.00 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ /

8 ÒÂËˇ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
22.10 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔË-

ÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /8

ÂÔËÁÓ‰/(14)
00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 œ‡˜ÂÌˆ‡ ÒËÂÌÂ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
01.40 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)
02.45 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔË-

ÁÓ‰/Ô/ (16)
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /8

ÂÔËÁÓ‰/Ô/(14)

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡ì
(Ô)

02.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
03.25 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: —Ë„Ï‡ 6î
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.8

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.93

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.15,
16

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.19

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.52

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.9

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.22

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.1

02.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ì¬‡˜Í‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁË-

ÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.50 fiÎËÈ √ÛÒÏ‡Ì. ◊Ó‚ÂÍ˙Ú-

ÓÍÂÒÚ

01.50 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

III кръг
Левски - Арда 0:2 0:1

Йорданов (20-д) 0:2 Делев
(32); Царско село - Ботев
Вр 1:2; ЦСКА 1948 - Локо Сф 1:1;
Ботев Пд - Славия 1:0; Берое - Черно
море 0:2; ЦСКА-Сф - Лудогорец (отло-
жен); Локо Пд - Пирин (отложен).

 1. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3 2 1 0 4:0 7
 2. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 3 2 1 0 4:1 7
 3. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 2 2 0 0 6:1 6
 4. ¡ÂÓÂ 3 2 0 1 4:4 6
 5. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 3 2 0 1 3:3 6
 6. ¿‰‡ 2 1 1 0 2:0 4
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. ÀÓÍÓ —Ù 3 1 1 1 2:2 4
 8. —Î‡‚Ëˇ 3 1 1 1 2:2 4
 9. ÷— ¿-—Ù 1 1 0 0 4:2 3
10. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 3 0 2 1 1:2 2
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
11. ÷— ¿ 1948 3 0 1 2 3:8 1
12. œËËÌ 2 0 0 2 3:5 0
13. ÀÓÍÓ œ‰ 2 0 0 2 1:4 0
14. ÀÂ‚ÒÍË 3 0 0 3 1:6 0

IV кръг: петък, 21.00: Пирин -
ЦСКА 1948; събота, 18.45: Славия -
Берое; 21.00: Левски - Царско село;
неделя, 18.45: Локо Сф - ЦСКА-Сф;
21.00: Арда - Лудогорец; понеделник,
18.45: Черно море - Локо Пд; 21.00:
Ботев Вр - Ботев Пд.

Втора лига
IV кръг
Левски Лом - Спортист Св 0:1

Панчев (49); Марек - Спартак Вн 1:1
0:1 Бабалиев (52) 1:1 Близнаков (70-д);
Марица Пд - Струмска слава 1:1 1:0
Марчев (58) 1:1 Николов (89); Хебър -
Созопол 2:1 1:0 Михайлов (9) 2:0 Ма-
нев (65) 2:1 Молдованов (75); Янтра -
Миньор Пк 0:1 Костов (75); Септември
Сим - Етър 1:2 0:1 Ивей (45) 0:2 Петков
(53) 1:2 Златинов (70); ЦСКА 1948-2 -
Септември Сф 0:3 0:1 Узунов (49) 0:2
Александров (56) 0:3 Каса (81); Литекс
- Нефтохимик 2:0 1:0 Папазов (25) 2:0
Капитанов (78-д); снощи: Добруджа -
Монтана; Лудогорец-2 - Ботев Пд-2.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
Шампионска лига
21.00 Лудогорец - Олимпиакос
ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Росарио Сентрал -
Брагантино
3.30 Сао Пауло - Палмейрас
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
20.00 и 2.00
“Мастърс” в Торонто
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.50 Обиколка
на Дания (I етап)

Лудогорец влиза в пря-
ка битка с гръцкия гранд
Олимпиакос за 5 милиона
евро. Това е сумата, която
УЕФА предвижда за загу-
билия плейофа за влизане
в Шампионската лига. По-
бедителят от реванша
днес ще се изправи в ква-
лификациите срещу по-
добрия между Малмьо и
Рейнджърс, а впечатлява-
щата сума е предвидена
за загубилия. В Атина
Лудогорец завърши 1:1,
като допусна изравнява-
не 3 минути преди края
на мача.

Лудогорец и Олимпиакос в битка за 5 милиона евро

Ръководството на Левски изра-
зи пълна подкрепа към треньора
Живко Миланов. Собственикът
Наско Сираков обяви, че няма да
използват зетя на Боби Михайлов
за “бушон” заради слабите резул-
тати. “Сините” загубиха първите
си три мача в първенството, и то
главно заради липсата на органи-
зация на терена. В неделя вечерта
Левски бе тотално надигран от
Арда с 0:2 на “Герена”, след което
се заговори, че дните на Миланов
на треньорския пост са преброе-
ни. Сираков обаче гласува дове-
рие на бившия защитник.

“Заявявам с цялата си отговор-
ност подкрепата към Живко Мила-
нов. Както от моя страна като ма-
жоритарен собственик на акциите
на ПФК Левски, така и от страна на
ръководството на клуба. В своята
над 107-годишна история Левски
винаги е показвал и доказвал, че се
различава от другите клубове. Така
ще бъде и сега. Миланов остана
верен на “синята” идея в най-труд-
ните моменти от историята на клу-
ба и няма да бъде използван като
“бушон” след неуспешния старт на
новия сезон.

Живко Миланов остава
треньор на Левски
Наско Сираков изрази пълна подкрепа към зетя на
Боби Михайлов след третата поредна загуба на „сините”

СНИМКА LEVSKI.BG

Живко Миланов (вдясно) дава
наставление на помощника си в Левски
Тодор Симов по време на мача с Арда

Убеден съм, че както той, така и
неговият щаб заедно с футболисти-
те искат да се върнем на пътя на
победите. Затова те се нуждаят и от
подкрепа. Заедно ще преминем през
трудните мигове”, обяви Сираков.

Статистиката сочи, че за първи
път от създаването си през 1914 г.
“сините” започнаха шампионата с
три поредни загуби. Сега на “Гере-
на” голове им вкараха Тонислав
Йорданов (20-д) и Спас Делев (32).
През втората част левскарите опи-
таха натиск, като Билал Бари (68)
направи уникален пропуск, след
като не уцели вратата от 7-8 м, а
Мартин Петков (85) улучи странич-
ния стълб. Така Левски се закотви
на дъното в класирането.

“Сами се бихме. Знаехме Арда
как играе, но след тези елементарни
грешки резултатът стана 2:0 и беше
трудно да се върнем. Тези момчета
трябва да продължават да работят и
да излязат по най-бързия начин от
това положение, защото феновете и
този клуб не заслужават това. Ръко-
водството ще каже какъв да е пътят.
Не мога аз да го преценя. Никога не
съм се предавал и винаги ще се боря
до последно”, каза Миланов.

5 милиона евро е ми-
нималната сума, като има
и допълнителни средства,
които съперниците си
осигуриха от прескачане-
то на предишния кръг. При
най-лошия сценарий, ако
“орлите” загубят довечера
и после в пресявките за
Лига Европа, те имат га-
рантирано участие в гру-
пите на Лигата на конфе-
ренциите, което ще им
осигури малко под 3 ми-
лиона евро премия като
база. Влизането в групите
на Лига Европа ще им
донесе 3,63 милиона евро.

Този сезон приходите,
които отборите ще полу-
чат за участието си в Лига
Европа и Лигата на кон-
ференциите, не са много
различни, но са с пъти по-
малко от тези, предвидени
при попадане в групите на
Шампионската лига. Зато-
ва и интересът към мача
тази вечер от 21 ч. на
“Хювефарма Арена” е
значителен, а билетите
бяха изкупени още в неде-
ля. Броят им е съобразен
с ограниченията заради
пандемията.

Треньорът на Лудого-

рец Валдас Дамбраускас
заяви, че очаква неговият
отбор да направи още по-
силен мач.

“Надявам се да напра-
вим по-добър мач от този
в Гърция. 1:1 е добър ре-
зултат срещу добър от-
бор. Позитивното в мо-
мента е, че ще играем на
наш терен. Ще имаме и
нашите фенове, които ще
ни дават допълнителна
мотивация. Трябва да из-
лезем и да рискуваме, но
да сме и внимателни.
Шансовете са 50 на 50.
След първия сигнал няма

значение каква е истори-
ята и заплатите на игра-
чите. Уверен съм, че

моят отбор ще е щастли-
вият след мача”, каза
Дамбраускас.

Кирил Десподов вкара гол за Лудогорец в
Атина, но Олимпиакос успя да изравни в края
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Председателят на федера-
цията по художествена гимна-
стика Илиана Раева похвали
ансамбъла, който триумфира

Ансамбълът
е диамантът
на България

След силното представяне на българ-
ските спортисти в заключителните дни на
Олимпиадата в Токио, България записа
най-доброто си представяне на Олимпий-
ски игри от Атина 2004. Страната ни ня-
маше златен медал след Пекин 2008, но в
заключителните четири дни каратеката
Ивет Горанова, боксьорката Стойка
Кръстева и националният ансамбъл по ху-
дожествена гимнастика донесоха три тит-
ли на България.

По този начин страната ни се нареди
на 19-о място по златни медали от Игрите
в Токио на глава от населението в класа-
ция, изготвена от новозеландския ком-
пютърен инженер Крейг Невил-Манинг.
В японската столица родните спортисти

ИЛИАНА РАЕВА:

Направихме най-трудните
съчетания и рискът ни успя,
горда е шефката на грациите

със златото на Олимпиадата.
Тя сравни грациите ни с диа-
манти, който развалиха ра-
хатлъка на Русия в този спорт.

“От всички поколения
“златни момичета” на Бълга-
рия само тях нарекоха диа-
мантите - Симона Дянкова,
Лаура Траатс, Ерика Зафиро-
ва, Стефани Кирякова и Мад-
лен Радуканова.

Дойде Вера Маринова в
залата преди пет години и
като ги видя, се обърна към
мен и каза: “Илиана, никога
не сме имали такъв отбор”.
Нещо подобно каза и Лили
Игнатова, когато дойде в за-
лата и ги видя за първи път.

Те стартираха кариерата
си наистина с гръм и трясък.
Целият свят ахна. Целият

свят от специалисти, състеза-
тели и треньори. Играеха
своите шедьоври съчетания и
покоряваха сърцата на всич-
ки, които ги гледаха. Не е
случайно, че испански фено-
ве ги нарекоха “Кралиците”
и навсякъде пътуваха, за да
ги подкрепят.

Те са много силни, талант-
ливи, респектиращо дисципли-
нирани, безкрайно трудолю-
биви, но най-много се радвам
на тяхната смелост.

Винаги съм присъствала на
големите състезания с идеята
да помагам на треньори и
състезатели, като им вдъхвам

кураж и вяра. Но истината на
това състезание беше, че сто-
ях до едни воини с толкова
ясно изразена смелост и го-
товност за битка, че самата аз
получих част от тази непоко-
лебимост. Нямате представа
какво спокойствие излъчваха.
Да, вълнение имаше, но страх
не виждах, не усещах. Те ис-
каха на всяка цена своя зла-
тен медал. И го получиха с бе-
запелационна класа и сила.
Конкурентите ни бяха много
силни, но ние рискувахме и
направихме най-трудните
съчетания. И рискът ни успя”,
написа Раева във фейсбук.

Димитър Бербатов
предизвика извънре-
ден конгрес на БФС на
21 септември. От еки-
па на кандидата за
ръководител на бъл-
гарския футбол обяви-
ха, че са внесли под-
писката по електронен
път в деловодството на
централата. Предста-
вители на Бербатов
опитаха да внесат под-
писката в БФС още в
края на миналата сед-
мица, но бяха спрени
от охраната с обясне-
нието, че се прави дез-
инфекция. До две сед-
мици би трябвало
Изпълкомът да свика
изборния форум.

“БФС се е само-
изолирал и действа
като организация, из-
лязла в нелегалност.
Успяхме обаче да
стигнем финално до
поименен списък от
531 редовни члена на

Страната ни е 19-а по златни медали
в Токио на глава от населението

Бившият треньор на ЦСКА Лю-
бослав Пенев разкри, че изгонва-
нето му е било подготвяно с месе-
ци. Той призова наследника си
Стойчо Младенов да не мрънка, че
е поел зле подготвен тим, защото
си е свършил перфектно работата.
Ел Голеадор смята, че самият Мла-
денов е лицемер, защото не е раз-
крил, че преговаря с Гриша Ганчев,
а паралелно му е пожелавал успех.

“Младенов да не мрънка, да не
мяука, да не се оплаква. Ако той не
може да развие отбора, това е не-
гов проблем. Ако колегата се оп-
лаква, че не поема добър отбор, да
не го прави. Нека ръководството да
внимава, защото Младенов обича да
участва във всички трансфери.

Бербатов предизвика
конгрес на БФС

Любо Пенев: Младенов е лицемер

СНИМКА БГНЕС

Златната медалистка от Токио Стойка Кръстева
и треньорът й Борислав Георгиев бяха
посрещнати по шампионски на Аерогара София

Медалистите ни от То-
кио ще вземат по-големи
премии от съперниците
им от страните, оглавили
класирането по медали.
Според Наредба на ММС
от 29 октомври 2019 г.
олимпийски шампион по-
лучава премия от 250 000
лева, среброто гарантира
200 000 лева, а бронзови-
ят медал - 150 000 лева.
Предвидени са и парични
награди за класиралите се
в първата осмица. Преми-
ите за ансамбъла ще бъдат
определени от управата на
грациите.

Американците, които
спечелиха 113 медала, ще
дадат по $37 500 за зла-
то, $22 500 за сребро и
$15 000 за бронз. Френ-
ският олимпийски коми-
тет обяви, че шампиони-
те ще получат по 65 000
евро, сребърните медали-
сти - по 25 000, а бронзо-
вите - по 15 000. Испа-
ния дава 94 000 евро за

Родните олимпийци - с по-големи
премии от колосите

са спечелили по една титла на 2,3 милиона
население.

Начело в своеобразната класация е Бер-
муда, която с население от 64 хиляди души
стигна до една титла благодарение на Фло-
ра Дъфи в триатлона. Топ 3 допълват Ба-
хамите - с две титли или един златен медал
на всеки 196 000 население, и Нова Зелан-
дия - със седем златни отличия, по едно на
688 000 души. В това класиране България
е пред суперсилите на Олимпиадата САЩ,
Китай, Япония, Русия, Великобритания,
Италия, Франция и Германия.

Ако се гледат всички спечелени меда-
ли, България е на 28-о място с шест спе-
челени медала или един медал на 1,15
милиона души.

Пак се работи на парче в
ЦСКА. Нов треньор на всеки три
месеца. Това не е сериозно и не е
това начинът, по който се случват
нещата. За мен не са приемливи
твърденията за извършената рабо-
та през този период. Когато имаме
уговорки, е редно да се спазват и
от двете страни. С моето назначе-
ние целите са две - ръководството
е наясно кой може да свърши ра-
бота, както и феновете да са успо-
коени. Тази треньорска смяна не е
изненада. Стоян Колев преди два
месеца се хвали из Пловдив, че
става треньор (на вратарите) в
ЦСКА. Тази промяна е подготвяна
от много време”, категоричен е
Пенев.

БФС. Първа точка на
конгреса е освобожда-
ване на цялото ръко-
водство на БФС - пре-
зидент и Изпълком.
Времето тече и до 19
август трябва да се
произнесат. Ако не
бъде свикан конгрес,
ще се обърнем към
съда. Реакциите им са
неадекватни и показ-
ват крайно неуваже-
ние и игнориране на
собствените си члено-
ве”, каза Петър Велич-
ков от екипа на Берба-
тов. “Очакваме всичко
от това ръководство,
включително и грубо
погазване на устава на
БФС. Няма да спрем,
докато не помогнем на
клубовете да се събе-
рат на конгрес, а от-
там нататък те ще пре-
ценят какво и кой точ-
но искат.

Основният въпрос
е какъв конгрес ще

бъде проведен - като
последните няколко
или честен и прозра-
чен. След като Михай-
лов е толкова смел и
уверен в подкрепата
на клубовете, нека на-
прави конгрес и избор,
както го правят ФИФА
и УЕФА, а не по Ми-
хайловски. Знаем
всичко какво и как е
било. На срещата ни с
клубовете от регион
Перник при нас дойде
човек, който сподели,
че лично е внесъл пред-
варително подготвен
чувал с бюлетини в
полза на Михайлов.
Хората на срещите
бяха искрени и се
опитваха да ни предпа-
зят от очаквани мани-
пулации, разказвайки
ни какво се е вършило
на последния конгрес”,
разкри пред Дарик ра-
дио Величков, бивш
член на Изпълкома.

златен медал, а германски-
те олимпийски шампиони
ще получат по 18 500
евро. Великобритания,
Норвегия и Швеция въоб-
ще не плащат парични бо-
нуси за олимпийски отли-
чия.

Най-голямата премия
за олимпийско злато бяха
заявили от Сингапур - 738
000 долара. Тайван, Ин-
донезия, Хонконг и Банг-
ладеш бяха обявили па-
рични бонуси между
$300 000 и 716 000.

СНИМКА БОК


